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مدیرعامل فولاد اکسین خوزستان :

با تمرکز بر فرایندهای دانش 
بنیان؛ عملکرد خوبی در 
افزایش تولید و کیفیت 

محصولات خواهیم داشت

مدیرعامل فولاد خراسان : 
تولید دانش بنیان تنها مسیر 

هوشمندانه پیش روی
 بنگاهها است
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نشریه خبری تحلیلی

 اساس تولید در
 چادرملو، تکیه بر

دانش  روز است

24 در راستای هم افزایی میان صنایع استان اصفهان 
صورت گرفت؛

میزبانی فولاد مبارکه از نخستین 
نشست باشگاه مدیران روابط عمومی 

عضو اتاق بازرگانی اصفهان

همزمان با نشست هم اندیشی ارتقا تولید
 دانش بنیان در شرکت های بزرگ؛

از رویداد توسعه ایده های فناورانه 
گل گهر رونمایی شد

درخواست لغو عوارض 
صادراتی زنجیره فولاد از سوی 

انجمن تولید کنندگان فولاد 

مقام معظم رهبری:
تنها راه دستیابی به پیشرفت 

عادلانه و حل مشکل فقر تقویت 
تولید دانش بنیان است

مدیر عامل شرکت معدنی و صنعتی چادرملو

مدیر عامل شــرکت معدنی و صنعتی چادرملو در نخســتین جلســات کاری خود در سال جدید 
و دیدار با پرسنل در مجتمع های معدنی و صنعتی در گفت گویی با ما  با اشاره به نام گذاری 
امسال از سوی مقام معظم رهبری به عنوان سال  )تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین( گفت 
: شرکت معدنی و صنعتی چادرملو از پیشگامان ورود به عرصه بومی سازی در فرآیند تولید 
از معدن تا فولاد و از نخستین شرکتهایی است که  در سالهای اخیر، داخلی سازی قطعات 
و تجهیزات مورد نیاز خود را با تکیه بر خلاقیت و توانمندی صنعتگران داخلی و شرکتهای 
دانش بنیان  به طور جدی دنبال کرده و در این راستا سرمایه گذاری های عظیمی نیز انجام 
داده اســت .مهندس تقی زاده از مهم ترین اقدامات چادرملو در ســال گذشــته را تاسیس 
مرکز نوآوری ، تحقیق و توسعه چادرملو در برج فناوری و نوآوری دانشگاه صنعتی امیر 
کبیــر عنــوان کــرد و گفــت: با این اقدام  عمــلًا  راه را برای بروز و ظهور خلاقیت جوانان 
مســتعد و تحصیل کرده و نیز همکاری تنگاتنگ با مراکز علمی و دانش بنیان را هموار 
ساختیم چون اعتقاد داریم این همکاری دانشگاه با صنعت، گام عملی و بزرگی است ...
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در راستای هم افزایی میان صنایع استان اصفهان صورت گرفت؛

میزبانی فولاد مبارکه از نخستین نشست باشگاه مدیران 
روابط عمومی عضو اتاق بازرگانی اصفهان
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گهرزمین منتخب استانی هفته 
کار و کارگر 

و کارگر،  به هفته گرامیداشت کار  نزدیک شدن  در آستانه 
خانه  فرآیندهای  در  سیرجان  شهرستان  استانی  منتخبین 
بهداشت، کارفرمای سلامت محور، گروه و واحد نمونه معرفی 
شدند.در این میان شرکت گهرزمین با مدیر عاملی محمد فلاح 
بعنوان کارفرمای سلامت محور منتخب استانی، تعاونی مسکن 
گهرزمین سمنگان با مدیر عاملی محمد شهسواری پور بعنوان 
واحد نمونه در بخش خدمات و آقایان سیدهادی شاهچراغی 
و مهدی دیانت پور مدیر آزمایشگاه گهرزمین بعنوان نماینده و 

عضو گروه کار نمونه برتر استانی انتخاب شدند.

افزایش سرمایه مجتمع جهان فولاد
   به گزارش نشریه جهان فولاد مدیر عامل شرکت مجتمع 
جهان فولاد سیرجان »فجهان« در مجمع عمومی فوق العاده 
این شرکت  اظهار کرد: امروز این شرکت با حمایت سهامداران 
خود به دهه دوم فعالیت هایش وارد شده است و امیدوار 
هستم این حمایت ادامه  دار باشد تا طرح های توسعه ای را که 
آغاز کرده ایم که آینده شرکت را رقم می زند، در زمان تعیین 
شده به بهره برداری برسانیم . وی ادامه داد: عمده فعالیت های 
خود را بر اجرای طرح های توسعه متمرکز کرده ایم تا حداکثر 
در ۴ سال آینده به بهره برداری  برسد. البته تمام تلاش بر 
آن است تا در نیمه دوم ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ شاهد ۴ برابر شدن 
ظرفیت تولید آهن اسفنجی باشیم. در ادامه  نیز ظرفیت فولاد 

را از یک میلیون تن به سه میلیون تن خواهیم رساند . 
عباسلو اضافه کرد: همچنین ارتقای کیفی محصولات نیز در 
برنامه ها قرار گرفته است. فولادی که امروز تولید می شود 
فولادی  معمولی است، اما در تولیدات آینده به سمت تولید 
فولاد آلیاژی می رویم و قرار است ۵۰۰ هزار تن فولاد آلیاژی 
تولید شود. در حال  حاضر محصول نهایی ما میلگرد است که 
به دنبال تولید ورق هستیم تا ارزش افزوده بیشتری به همراه 
داشته باشد . این مجمع که با حضور ۹۰ درصدی سهامداران 
برگزار شد افزایش سرمایه شرکت از مبلغ ۴۰ هزار میلیارد 

ریال به ۶۵ میلیارد  ریال را مصوب کرد . 
اجرای طرح های توسعه ای شرکت جهان فولاد سیرجان علاوه 
بر افزایش تولید منجر به اشتغالزایی در منطقه خواهد شد که 

باید آن  را دستاوردی ملی دانست.

جهش مستمر تولید در شرکت فولاد 
آلیاژی ایران : تحقق ۱۰۶ درصدی 
هدف برنامه تولید سالیانه کارخانه

 نورد سبک
کارخانه نورد سبک به منظور تحقق اهداف تعریف شده در 
سند چشم انداز توسعه ای شرکت، دستیابی به حداکثر تولید 
استاندارد و  کیفی را به عنوان اولویت کاری خود قرار داده است . 

هدف تولید سال ۱۴۰۰ کارخانه نورد سبک، ۲۲۵ هزار تن 
تعیین شد که محدودیت مصرف برق در تابستان و توقفات 
ناشی از آن  تحقق این هدف را بسیار سخت و دشوار کرد، اما 
عزم و اراده فولاد مردان، برنامه ریزی دقیق، تلاش مضاعف 
مجموعه نورد  سبک و همت واحدهای پشتیبان، دستیابی به 
تولید  ۲۳۸ هزار تنی و افزایش ۱۸ درصدی تولید کلاف نسبت 
به سال قبل را رقم  زد    . تحقق ۱۰۶ درصدی برنامه تولید علی 
رغم تمام محدودیت ها، نوید بخش فردایی تازه بوده و می تواند 
فصل نوینی را در توسعه  فعالیت های اقتصادی و سیاسی این 

مرز و بوم بگشاید . 

نخستین نشست باشگاه مدیران روابط 
عمومــی عضو اتاق بازرگانی اســتان 
اصفهــان بــه میزبانی شــرکت فولاد 
مبارکه و در راســتای ارتقای تعامل و 
هم افزایی میان صنایع استان اصفهان 

برگزار شد.
بــه گــزارش جهان فولاد  بــه نقل از 
خبرنــگار فولاد، محمدجــواد براتی، 
مدیــر روابط  عمومی شــرکت فولاد 
مبارکــه در ابتدای این نشســت اظهار 
کرد: تشکل های مختلفی در استان در 
حال فعالیــت در حوزه روابط عمومی 
هســتند و این باشــگاه قرار نیســت با 
دیگــران رقابت کنــد و تنها تفاوت آن 
با دیگر اجتماعات این حوزه این اســت 
که تمام حاضران در این باشگاه اعضای 

اتاق بازرگانی هستند.
وی هدف از برگزاری چنین نشســتی 
را هم افزایــی و تعامــل میــان صنایع 
اســتان اصفهان دانست و افزود: روابط 
عمومی های عضو اتاق بازرگانی اصفهان 
بایــد بتواننــد از یکدیگر ایده گرفته و 
گام های مؤثری در راســتای رشــد و 
ارتقــای صنعت این اســتان بردارند.

مدیــر روابط عمومی شــرکت فولاد 
مبارکه در تشریح ضرورت برگزاری این 
نشســت ادامه داد: در ابتدای تشکیل 
این باشــگاه، روابط عمومی واحدهای 
صنعتی عضــو اتاق بازرگانی به عنوان 
مخاطبــان خــاص این باشــگاه مورد 
پایــش قرار گرفتنــد؛ مهم ترین دلیل 
ایجــاد این باشــگاه افزایــش تعامل و 

هم گرایی میان روابط عمومی های این 
واحدها جهت انتقال تجارب و یادگیری 
نکات جدید بوده است.وی خاطرنشان 
کرد: ایــن هم افزایی می تواند منجر به 
شبکه ســازی، استفاده ار ظرفیت های 
شــرکت های تولیدی، فراهم شــدن 
فرصتی بــرای ایده پــردازی و انتقال 
تجربیــات میان روابــط عمومی های 
عضــو اتاق بازرگانی اصفهان شــود؛ به 
عبارت دیگر مدیران روابط عمومی ها با 
فراهم شدن چنین شرایطی می توانند 
دســت به دست یکدیگر دهند و باعث 

رشد و ارتقای خود شوند.
براتــی اذعان داشــت: انتظار می رود با 
تشکیل این باشگاه، روابط عمومی های 
عضــو اتاق بازرگانی یــک گام به جلو 
حرکــت کنند و نیازهای تشــکیلاتی 
و آموزشــی خــود را مطرح کنند تا در 

این مســیر بتواننــد از تجارب یکدیگر 
استفاده کنند.

وی در پایان اضافه کرد: در شرایط کنونی 
اقتصادی کشــور، روابط عمومی های 
صنایع با انعــکاس فعالیت های انجام 
شده برای رشد اقتصادی کشور و آنچه 
کــه به عنوان جهــاد تبیین نام گذاری 
شــده، می توانند نقش به ســزایی در 

امیدآفرینی به جامعه داشته باشند.
در ادامه این نشســت، مهدی شایسته 
فــرد، مدیر حوزه ارتباطــات و روابط 
عمومی اتــاق بازرگانی اصفهان ضمن 
قدردانی از میزبانی فولاد مبارکه اظهار 
کرد: هدف از تشکیل این باشگاه آشنایی 
مدیــران روابط عمومی شــرکت های 
عضو اتاق بازرگانی اصفهان با یکدیگر، 
محصــولات و خدمــات و دیگر نقاط 
مثبت این شرکت هاست که در نهایت، 

چنین نشست های به شبکه سازی اعضا 
و توانمند ســازی آن ها منجر می شود.

وی تأکیــد کــرد: اجتماعی از مدیران 
روابط عمومی در ســال گذشته شکل 
گرفت که در نهایت برای شکیل تر شدن 
فعالیت ها، طی حکمی از سوی رئیسش 
اتاق بازرگانی اصفهان، این مجوز صادر 
شــد و اعضای هسته اصلی این مجمع 
منصوب شدند که امیدوارم با مذاکرات 
انجام شــده با نهادهای ذی زبط بتوانیم 
این مجمع را در سال جاری به صورت 

رسمی به ثبت رسانیم.
عســگری، دبیر باشگاه مدیران روابط 
عمومــی عضو اتــاق بازرگانی اصفهان 
نیز در این نشســت تصریح کرد: یکی 
از برنامه های پیش روی این باشــگاه، 
برگــزاری تــور بازدیــد کارخانه های 
مختلــف برای آشــنایی و شــناخت 
بیشــتر همکاران ما در روابط عمومی 
شرکت های عضو اتاق بازرگانی اصفهان 
اســت.وی از اعــلام آمادگی شــرکت  
فولاد مبارکه، پالایشگاه نفت و شرکت 
گیتی پسند برای میزبانی از بازدیدهای 
گروهی خبــر داد و گفت: در آینده ای 
نزدیــک نیز جشــنواره ای با محوریت 
تولیدات روابط عمومی در پیش داریم 
که در حوزه تولیدات مکتوب، رسانه ای 
نــوآوری و  و دیجیتال مارکتینــگ، 

ایونت مارکتینگ برگزار خواهد شد.
گفتنی اســت در این نشست از نشان و 
نماد باشگاه مدیران روابط عمومی عضو 

اتاق بازرگانی اصفهان رونمایی شد.

مدیر عامل شرکت معدنی 
و صنعتی چادرملو در 
جلسات  نخســتین 
کاری خود در ســال 
جدیــد و دیــدار با 
پرســنل در مجتمع 
هــای معدنی و صنعتی 
در گفت گویی با ما  با اشاره 

امسال از سوی مقام معظم رهبری به به نام گذاری 
عنوان سال  )تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین( گفت 
: شــرکت معدنی و صنعتی چادرملو از پیشــگامان ورود 
به عرصه بومی ســازی در فرآیند تولید از معدن تا فولاد 
و از نخســتین شــرکتهایی اســت که  در سالهای اخیر، 
داخلــی ســازی قطعات و تجهیزات مــورد نیاز خود را 
بــا تکیــه بر خلاقیت و توانمنــدی صنعتگران داخلی و 
شــرکتهای دانش بنیان  به طور جدی دنبال کرده و در 
این راســتا ســرمایه گذاری های عظیمی نیز انجام داده 
اســت .مهندس تقی زاده از مهم ترین اقدامات چادرملو 
در سال گذشته را تاسیس مرکز نوآوری ، تحقیق و توسعه 
چادرملو در برج فناوری و نوآوری دانشگاه صنعتی امیر 
کبیــر عنــوان کرد و گفت: با این اقدام  عملًا  راه را برای 
بروز و ظهور خلاقیت جوانان مستعد و تحصیل کرده و 
نیــز همــکاری تنگاتنگ با مراکز علمی و دانش بنیان را 
هموار ساختیم چون اعتقاد داریم این همکاری دانشگاه 
با صنعت، گام عملی و بزرگی است برای نزدیک کردن 
نگرش های آکادمیک و خلاق با نگرش های صنعتی و 
تولیدی، که می تواند تحولات عظیمی را در بستر مراکز 

علمی و تولیدی کشور به ارمغان آورد.
 وی افزود:  چادرملو بعنوان شرکت پیشتاز در تلاش است  
هوشمندسازی خطوط تولید و گسترش فناوری نوظهور 
همچون پردازشــگرهای کلان داده ها، هوشمندسازی 
ســامانه ها و فرآیند مواد پیشــرفته در ساختار تولیدی 

شــرکت  را  بعنوان رســالتی در جامعه تولیدی و علمی 
کشور پیاده سازی نماید و از شرکت های دانش بنیان که 
در عرصه بومی ســازی قطعات خاص در کشور فعالیت 
می کنند با اختصاص تســهیلات  ویژه حمایت لازم را 

بعمل می آورد .
مدیر عامل چادرملو همچنین انعقاد قرارداد با شــرکت 
فولاد اســفراین، برای بومی ســازی رولــر های تجهیز 
HPGR که در واحد خردایش کنسانتره مورد استفاده 

و نیازمند برخورداری از دانش بالایی  است  را از جمله 
گام های عملی در جهت بهره گیری از دانش فنی داخلی 
عنوان کرد و گفت:  با قبول تمامی ریسک های آن سرمایه 
گــذاری در ایــن زمینه را آغــاز کردیم و  امیدواریم این 
قرارداد که ارزش آن ده ها میلیارد تومان اســت امســال 
به نتیجه برسد و در فرآیند تولید به کار گرفته شود.وی 
افزود: یکی دیگر از قراردادهای مهم چادرملو در ســال 
گذشته با شرکت صنایع مس باهنر جهت ساخت باس 
تیوب های مسی است که در ترانسفورماتور کوره قوس 
الکتریک و کوره پاتیلی فولاد ســازی از آن استفاده می 
شود و ساخت این قطعه در این سایز برای اولین بار در 

کشور انجام می شود.
مهندس تقی زاده در ادامه این مصاحبه گفت: تا کنون 
بالغ بر ۳۰ هزار قطعه صنعتی در چادرملو بومی سازی 
شــده است  به طوریکه در بخش کنسانتره سازی بالای 
۹۰ درصد قطعات و تجهیزات ســاخت داخل است ، در 
کارخانه گندله سازی بالای ۹۵ درصد بومی  سازی شده 
است ، در کارخانه فولادسازی بالای ۸۰ درصد قطعات 
بومی سازی شده و در کارخانه احیای مستقیم که هنوز 
نوپا اســت و دو ســال اســت که بهره برداری از آن آغاز 
گردیده است حدود 7۰ درصد  قطعات و تجهیزات آن 

بومی سازی شده است .
 مهنــدس تقــی زاده تاکید کرد: ما در بخش مکانیکال 
نزدیک به ۸۵ درصد از قطعات و تجهیزات را بومی سازی 

کرده ایم که پیشرفت قابل قبولی است و به جرات می توان 
گفت که در کارخانه کنسانتره و گندله سازی به صورت 
انگشــت شمار قطعاتی هســتند که هنوز داخلی سازی 
نشــده اند .وی افــزود:  در نتیجه این رویکرد زیر بنایی 
توانستیم علاوه بر جلو گیری از خروج و صرفه جویی ۲۰ 
میلیــون یورو ارز،  زمینه ارتقای دانش فنی متخصصان 

داخلی را نیز فراهم کنیم .
مدیر عامل چادرملو عمده دلیل مکانیکال بودن قطعات 
ســاخت داخل را ضعف در دانش تولید تجهیزات ابزار 
دقیق عنوان کرد و افزود:تجهیزات ابزار دقیق از صنایع 
هایتک در جهان به شمار می رود و فناوری تولید بخشی 
از قطعات آن انحصاراً در اختیار برخی از شــرکت های 
بزرگ جهان قرار دارد.  از طرفی ساخت و تولید برخی 
از این تجهیزات با ریسک بالایی همراه است و نیازمند 
ســرمایه گذاری  بالایی اســت،  با این وجود  تعدادی از 
شرکت های دانش بنیان با ورود به این عرصه توانسته اند 
ســاخت قطعاتی همچون ســطح سنج و لول سنج را در 

داخل کشور آغاز کنند.

اساس تولید در چادرملو، تکیه بر دانش  روز است 
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باحکم مهندس آقاجانلو :  

هوشنگ فرجی بعنوان سرپرست معاونت 
مالی وتوسعه منابع انسانی شرکت ملی 

فولادایران منصوب شد  
مراسم تکریم ومعارفه سرپرست معاونت مالی وتوسعه منابع 
انسانی شرکت ملی فولادایران صبح امروز درسالن نوربرگزارشد 
 وازخدمات چندین ساله آقای هیربدعابدفارسونی تقدیربعمل 
آمد وحکم سرپرستی آقای هوشنگ فرجی بعنوان سرپرست 
جدیداین  معاونت،ازسوی مدیرعامل این شرکت به وی اعطاشد . 

بنابه این گزارش، دراین مراسم که معاونین ، مدیران وتنی 
چند از کارشناسان حضورداشتند ، مهندس آقاجانلو با تشکر از 
زحمات و  خدمات آقای عابد اظهارداشتندکه ایشان ازهمکاران 
خدمات  از  همواره  و  بود  وخواهند  مابوده  باسابقه  و  خوب 
ایشان بهره مندخواهیم  شد . سپس عابد فارسونی طی سخنان 
کوتاهی اظهار داشت:من به سهم خودم ازهمکاری وهمدلی 
همه پرسنل شرکت ملی فولادایران  تشکرمیکنم وهرجاکه 
باشم خودم رایک فولادی می دانم . در ادامه هوشنگ فرجی 
هم درسخنان خود از اینکه به شرکت ملی فولاد ایران آمده 
ام بسیارخوشحال هستم و امیدوارم که بتوانم با  همکاری و 
همدلی همکاران عزیز در انجام وظایف محوله موفق بشوم و در 

راستای اهداف شرکت گام بردارم . 

خودباوری نشانه بارز کارکنان 
فولاد هرمزگان

مدیرعامل فولاد هرمزگان و جمعی از مدیران این شرکت، 
با حضور در واحد احیا مستقیم ، افطار را در کنار کارکنان 
و کارگران سپری کردند.دکتر معروفخانی در این دیدار ، 
ضمن آرزوی قبولی طاعات و عبادات کارکنان، موفقیت ها 
و رکوردهای اخیر کسب شده را نشانه توجه خداوند متعال 
برنامه  بازخورد  و  جهادگر  و  مخلص  کارکنان  زحمات  به 
ریزی های صحیح در کنار نگاه به اهداف عالی در مدیران و 
کارکنان عنوان کرد. وی تاکید مقام معظم رهبری به تولید را 

نشانه اهمیت این حوزه در اقتصاد

در فولاد سفیددشت چهارمحال و 
بختیاري محقق شد؛ ثبت رکورد تولید 
روزانه در هشتمین روز از بهار سال 
)تولید؛ دانش بنیان و اشتغال آفرین(

تلاشگران شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاري 
موفق به ثبت رکورد تولید روزانه در هشتمین روز از سال 

۱۴۰۱ شدند.
مدیر عملیات  شرکت از تولید ۲هزار و ۶۹۰ تن آهن اسفنجي 
در واحد احیا مستقیم این شرکت در هشتم فروردین ماه خبر 
داد و افزود: پیش از این، بیشترین میزان تولید روزانه این 
محصول در چهارم تیرماه ۱۴۰۰ و به مقدار ۲ هزار و ۶۵۶ تن 
صورت گرفته بود که با ثبت تناژ تولید یادشده، رکورد تولید 

روزانه به میزان ۳۴ تن ارتقا یافت.
سلیماني ثبت رکورد تولید روزانه را نشانه عزم مدیریت و 
کارکنان بزرگترین واحد صنعتي استان براي دست یابي به 
موفقیت هاي درخشان تر در سالي دانست که به نام )تولید، 
دانش بنیان و اشتغال آفرین( نام گذاري گردیده است و از 
حمایت هاي مدیریت عامل شرکت و تلاش کارکنان تقدیر 

کرد
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علی امرایی - مدیرعامل فولاد سنگان 
تاکیــد رهبر انقلاب بر دانش بنیان بودن تولید اهمیت و 
ضرورت حرکت به سمت تکنولوژی های نوین صنعتی و 
تولیدی را می رســاند. در عصر انقلاب چهارم صنعتی که 
شــاهد دگرگونی های اساسی در آینده نزدیک خواهیم 

بود، همگامی  با انقلاب نوین ضروری و لازم است.
نام گذاری سال در اولین روزهای بهار توسط رهبر انقلاب، 
سابقه ای بیش از سه دهه دارد. فلسفه چنین امری بیشتر 
تعیین راهبردهای کلان کشــور بر اســاس واقعیت های 
موجود است. اگرچه از بعد روحی و  روانی می توان آن را 
عاملــی وحدت آفرین در جامعه نیز تلقی کرد . نام گذاری 
ســال جدید به عنوان تولید؛ دانش بنیان، اشتغال آفرین، 

ادامه چنین سنتی است.
در سال های اخیر واژه کلیدی از نظر مقام معظم رهبری، 
تولید بوده است و این مساله نشان از عمق و اهمیت این 
واژه دارد. تولید در معنای عام آن بســیار بســیط است اما 
در دو معنای عام و خاص ارتباط مفهومی  با اقتصاد دارد. 
بر این اســاس رشــد تولید، ضامن رشد اقتصادی است و 
اقتصاد رو به رشــد و قوی می تواند عامل مهم رشــد و 

ارتقای تولید باشد.
این در حقیقت رویه و ظاهر شعار سال است. مهم پی بردن 
به کنه مساله و ماهیت آن است. آنچه امروز کشور ما به 
آن نیازمند اســت علاوه بر رشــد، حرکت بیش از پیش به 
سمت توسعه توأم با رشد است. از طرفی در جهان رقابتی 
کنونی با توجه به رشــد حیرت آور علوم مختلف، ماندن 
و اتکا بر روش های کلاســیک یا تکنولوژی های قدیمی 
 موجه نیست.تاکید رهبر انقلاب بر دانش بنیان بودن تولید 
اهمیت و ضرورت حرکت به سمت تکنولوژی های نوین 
صنعتی و تولیدی را می رســاند. در عصر انقلاب چهارم 
صنعتی که شاهد دگرگونی های اساسی در آینده نزدیک 

خواهیم بود، همگامی  با انقلاب نوین ضروری و لازم است. 
تولید دانش بنیان علاوه بر صرفه جویی و استفاده بهینه از 
امکانات، به ارائه خدمات و محصولات جدید مطابق نیاز 
بازارهای صنعتی و ذی نفعان نظر دارد و به نوعی نشانگر 

هدفمند شدن تولید است.
یقینا هر کار تولیدی منجر به اشتغال نیز خواهد شد، اما 
تولید دانش بنیان، موید نگرش جدید به مقوله اشــتغال 
اســت که در راســتای همان شاخص های انقلاب چهارم 
است. وجه تمایز اشتغال در تولید دانش بنیان و تولید عام، 
تخصص گرایی اســت. تحلیل مولفه های انقلاب چهارم 
نشان می دهد آینده از آن افرادی است که صاحب دانش 
تخصصی و مهارتی باشند، بنابراین آنچه در کنه شعار سال 
نهفته اســت، تاکید بر تربیت نیروی انســانی متخصص و 

مطابق با واقعیت ها و پتانسیل کشور است.
در یک جمله باید گفت تولید دانش بنیان منجر به اشتغال 
پایــدار خواهد شــد.  در عصــر حاضر تبادل دانش فنی و 
علمی  امری طبیعی است و دستیابی به تولید دانش بنیان 
با مبادله تجارب و دستاوردهای علمی  با نهادهای علمی  
در دنیا آسان تر خواهد بود. البته این گونه مبادلات نباید 
موجب وابســتگی کامل فنی و علمی  شــود، بلکه باید به 
عنوان اهرم کمکی جهت ارتقای دانش بومی ســازی مد 
نظر باشــد و ضمن حفظ اســتقلال علمی  و صنعتی از 
تجــارب دیگر کشــورها در کنار اتــکا به توان داخلی در 
بعد بومی سازی تکنولوژی ها استفاده کرد. راهبرد کلان 
امسال که توسط رهبر معظم انقلاب تعیین شد نخستین 
قدم در سال جاری است. برای دستیابی به اهداف شعار 

سال باید به ملزومات امر توجه ویژه کرد.
تامین زیرساخت های مورد نیاز تولید دانش بنیان مهم ترین 
اقدام اســت. از آنجا که تولید با صفت دانش بنیان بودن 
همراه شــده است، بنابراین ایجاد و تقویت زیرساخت ها 
در هر دو بعد نرم افزاری و سخت افزاری مهم خواهد بود. 
در حــال حاضر ایران بین ۱۳۰ کشــور جهان در میزان 
خروجی هــای نــوآوری، رتبه ۴7 را دارد و شــرکت های 
دانش بنیان در اقتصاد کشــور، ســهم ناچیزی از تولید 
ناخالص داخلی را به خود اختصاص داده اند. بر اســاس 
سیاســت های کلی علم و فناوری در افق ۱۴۰۴ ســهم 
تعیین شــده تولید ناخالص داخلــی از فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ۵۰ درصد تعیین شــده اســت که سهم ۱۰ 
درصدی تولید ناخالص داخلی، از فناوری های پیشرفته و 
۴۰ درصدی برای سایر فناوری هاست.بر اساس گزارش ها 
ســهم شــرکت های دانش بنیان در اقتصاد کشــورهای 

توسعه یافته بیش از ۴۰ برابر ایران است. به طور تقریبی 
۵۰ درصد رشد GDP سالانه آمریکا صرف افزایش حجم 
ابداعات می شــود که حدود ۲۰ درصد تولید محصولات 
جهــان را دربرمی گیــرد و بیشــتر از خروجی اقتصادی 
کل کشورهای کانادا، کره و مکزیک است.سهم تحقیق 
و توســعه آمریــکا حدود 7/ ۲ تــا ۳ درصد از GDP این 
کشــور اســت. حدود ۲۵ درصد از اقتصاد آلمان بر پایه 
دانش بنیان هاست که این کشور را  اولین کشور اروپایی 
 GDP از نظر سهم تولیدات مبتنی  بر پایه دانش بنیان از
  GDP قرار می دهد. در این بین، حدود ۳ درصد و بالاتر از
آلمان به R & D )تحقیق و توسعه( تعلق می گیرد. برای 
کشورهایی نظیر ژاپن، کره جنوبی و  سوئد سهم بیش از 
۳ درصد از GDP به توسعه دانش بنیان اختصاص دارد. 
اگر به آمار فوق میزان ســرمایه گذاری بخش خصوصی 
را نیز اضافه کنیم، رقم قابل تاملی به دست خواهد آمد. 
ایران در حال حاضر با داشتن ۵۴۳۴ شرکت دانش بنیان، 
ســهم نیم درصدی و در خوش بینانه ترین حالت ســهم 
۲ درصدی در اقتصاد کشــور دارد و نیم درصد از تولید 
ناخالص داخلی کشور به توسعه شرکت های دانش بنیان 
اختصاص دارد.با مقایســه اقتصــاد ۲۳ تریلیون دلاری 
آمریــکا یا ۱۵ تریلیــون دلاری چین، ۵/ ۴ و ۴ تریلیون 
دلاری ژاپن و آلمان با اقتصاد ایران، رقم بســیار اندکی 
برای توسعه دانش بنیان ها در  کشور در نظر گرفته شده 
است. در شرایط کنونی ایجاد فرصت های سرمایه گذاری 
و جذب ســرمایه، حل مشــکلات ناشی از صندوق های 
مالی و تقویت بازار ســرمایه، توسعه زیرساخت فناوری 
اطلاعات، مبادلات علمی  و حلقه های تولید علم در داخل 
و خــارج با حضــور نخبگان و جذب نخبــگان خارج از 
کشور و مهاجر ، گسترش مناسبات سیاسی، اقتصادی با 
کشورهای مختلف، گسترش بازارهای صادراتی و تجاری 
و تجاری ســازی اقتصاد از مهم ترین اقدامات لازم برای 
تحقق شــعار ســال و  جهش بزرگ در این حوزه اســت. 
اهمیــت تولید دانش بنیان در حوزه صنعت به خصوص 

فولاد نیز بسیار مهم است.
حرکت سریع غول های فولادی جهان به سمت تولیدات 
دانش بنیان جدید، تغییر رویکرد تولید به فولاد ســبز و 
تولید فولاد آلیاژی مقاوم و سبک به کمک فناوری های 
نوین، طلیعه آغاز عصر جدیدی در تولیدات فولادی است. 
بدیهی است حفظ و ارتقای توان رقابتی کشور در حوزه 
فولاد نیازمند حرکت به ســمت تولیدات دانش بنیان در 

زنجیره تولید و ارزش است. 

آغاز عصر جدید درتولیدات فولادی براساس تولید دانش بنیان

با تمرکز بر فرایندهای دانش بنیان؛ عملکرد خوبی در افزایش تولید 
و کیفیت محصولات خواهیم داشت

مدیرعامــل شــرکت فولاد اکســین 
خوزســتان گفت : در ســال جاری و در 
راســتای فرمایش مقام معظم رهبری 
بــا تکیه بــر فرآیندهــای دانش بنیان 
در زمینــه افزایــش تولیــد و کیفیت 
محصــولات عملکرد مطلوبــی را رقم 

خواهیم زد.
بــه گزارش جهان فولاد به نقل از روابط 
عمومی شرکت فولاد اکسین خوزستان 
امروز ۲۴ فروردین امین آســیابان مدیر 
عامل شــرکت فولاد اکســین به اتفاق 
معاونیــن و جمعی از مدیران شــرکت 
از ســایر نقاط شرکت بازدید کرد.مدیر 
عامل شــرکت در حاشــیه این بازدید 
درگفتگــو با خبرنــگار روابط عمومی، 
ضمــن آرزوی قبولی طاعات و عبادات 
و تبریــک ســال نــو خدمــت یکایک 
کارکنان شرکت و خانواده های محترم 
ایشــان گفت؛ طی بازدیدی که امروز از 
مجموعــه خط تولیــد و پروژه های در 
دســت اقدام صورت گرفت، در راستای 
فرمایش مقام معظم رهبری که امسال 
را مزیــن فرمودند بــه نام تولید، دانش 
بنیان، اشتغال آفرین، مواردی را جهت 
بررســی و اجرای فعالیت ها در ســال 
۱۴۰۱ مجموعه پیشــنهاد دادیم تا پس 

از بررســی مباحث فنی و ارزیابی های 
مربوطه به زودی در همین راستا بتوانیم 
هــم از باب ایجاد اشــتغال و هم از باب 
رفع نیاز مجموعه در افزایش کیفیت بر 
اساس استفاده از توان داخلی و شرکت 
های دانش بنیان، پروژه های توسعه ای 

شرکت را به سرانجام برسانیم.
مدیر عامل شــرکت فولاد اکســین در 
بازدیدی که از محوطه کارخانه و فضایی 
که قرار است پست برق ۲۳۰ کیلو ولت 
و کلیــد خانــه ۳۳ کیلو ولت تا چند ماه 
آینده اجرایی شــود، بیان کردند، برای 
داشتن پست مقسم مستقل و انتقال برق 

مطمئن به امید خدا پس از برنامه ریزی 
هــای لازم، فرایند انجــام مناقصه این 
پست برق را در دستور کار قرار خواهیم 
دهیم.همچنین به منظور تامین پایدار 
برق مصرفی خط نورد و طرح توســعه 
فولادسازی، ســناریوهای کوتاه مدت 
و بلنــد مدت تامین برق در ظرفیتهای 
مختلف توســط معاونت برنامه ریزی و 
توســعه مورد ارزیابی قرار گرفت و مقرر 
گردیــد موضوع احــداث نیروگاه ۳۰۰ 
مگاواتــی مورد ارزیابــی و در خصوص 
چگونگــی احداث آن با ســهامداران و 
ســازمانهای ذیربط هماهنگی به عمل 

آمد و موافقت های اولیه نیز حاصل شد. 
در نظر اســت که با احداث این نیروگاه 
کارخانــه در زمینه تامین برق خودکفا 
گردد. که این امر علاوه بر اشــتغالزایی 
موجــب افزایش ســودآوری و پایداری 
روند تولید کارخانه می گردد.وی افزود، 
با همدلی، هم افزایی و نشــاطی که در 
این مجموعه شکل گرفته است، انشالله 
در ســال جاری فعالیــت اجرایی پروژه 
احداث پســت برق را به موازت اجرای 
طرح توســعه فولاد سازی شرکت آغاز 
کنیم و وضعیت شرکت را از حالت عالی 

به متعالی تبدیل نماییم.
مهنــدس آســیابان در بخش دیگری 
از ســخنان خود در رابطــه با وضعیت 
خــط تولید گفت، به لطــف پروردگار 
وضعیت تولیدمان به لحاظ سفارشــات 
خریــد و تولیــد ورق در وضعیت خوبی 
اســت و قطعاً در راستا افزایش کیفیت 
محصولات همچون ســال قبل حرکت 
خواهیم کرد.مدیر عامل شرکت در پایان 
اظهار داشتند، به لطف خدا در راستای 
منویات رهبر معظم انقلاب و همت همه 
کارکنان شــرکت سال جاری با تمرکز 
بــر فرایندهای دانــش بنیان در زمینه 
افزایــش تولید و کیفیــت محصولات 



همزمان با نشست هم اندیشی ارتقا تولید
 دانش بنیان در شرکت های بزرگ؛

از رویداد توسعه ایده های 
فناورانه گل گهر رونمایی شد
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بازدید وزیر تعاون, کار و رفاه اجتماعی 
از کارخانه صبا فولاد خلیج فارس 

 

بــه گــزارش جهان فولاد :وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی به 
همراه مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری در پنجمین روز 
از سال ۱۴۰۱ از کارخانه صبا فولاد خلیج فارس بازدید نمودند.

 حجت الله عبدالملکی وزیر تعاون, کار و رفاه اجتماعی به همراه 
محمد اســکندری مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری و 
تعدادی از معاونین و مدیران استانی صبح جمعه پنجم فروردین 
ماه از نخســتین کارخانه تولید بریکت گرم ایران HBI شرکت 
صبــا فولاد خلیج فــارس بازدید نمودند.وزیر تعاون کار و رفاه 
اجتماعی در این بازدید نوروزی ضمن دیدار با کارگران و پرسنل 
از بخش های مختلف کارخانه صبا فولاد خلیج فارس از جمله 
خط تولید و اتاق کنترل بازدید و از نزدیک در جریان روند تولید 
محصول استراتژیک این کارخانه بریکت گرم HBI قرار گرفتند.

در حاشیه این بازدید دکتر احسان دشتیانه مدیرعامل شرکت 
صبا فولاد خلیج فارس گزارشی از روند تولید و برنامه های در 

دست اقدام این کارخانه را ارائه نمودند.

خودباوری نشانه بارز کارکنان 
فولاد هرمزگان

این شرکت،  از مدیران  مدیرعامل فولاد هرمزگان و جمعی 
با حضور در واحد احیا مستقیم ، افطار را در کنار کارکنان 
 ، دیدار  این  در  معروفخانی  کردند.دکتر  سپری  کارگران  و 
ضمن آرزوی قبولی طاعات و عبادات کارکنان، موفقیت ها 
و رکوردهای اخیر کسب شده را نشانه توجه خداوند متعال 
به زحمات کارکنان مخلص و جهادگر و بازخورد برنامه ریزی 
های صحیح در کنار نگاه به اهداف عالی در مدیران و کارکنان 
عنوان کرد. وی تاکید مقام معظم رهبری به تولید را نشانه 
اهمیت این حوزه در اقتصاد کشور دانست و گفت: با تشکیل 
کارگروه های تخصصی به تحقق فرمان مقام معظم رهبری در 
حوزه تولید با تکیه بر شرکت های دانش بنیان اهتمام خواهیم 
ورزید.وی خودباوری در کارکنان جوان فولادهرمزگان را یکی 
از بارزترین خصوصیات آنان دانست و اظهار داشت: انشالله در 
سال ۱۴۰۱ با هدایت مدیران خوشفکر  و وجود کارکنان و 
کارگران تلاشگر ، نتایج شگرفی را در حوزه های مختلف رقم 

خواهیم زد.

رکورد تولید ٣۱٧۰ تن شمش توسط 
آهن و فولاد ارفع شکسته شد

فرمان  به  لبیک  در 
انقلاب  معزز  رهبر 
در سال »تولید،دانش 
بنیان،اشتغال آفرین« 
کارکنان شرکت آهن 
و فولاد موفق شدند 
برای اولین بار رکورد 

۳۱7۰ تن شمش را در روزهاي اول سال جدید محقق کنند.
به گزارش  چیلان ، در لبیک به فرمان رهبر معزز انقلاب در 
سال “تولید،دانش بنیان،اشتغال آفرین” کارکنان شرکت آهن و 
فولاد ارفع موفق شدند برای اولین بار رکورد ۳۱7۰ تن شمش 
را در روزهای اول سال جدید را محقق کنند.این شروع پرقدرت 
نشان تحولی عظیم و برگی جدید در تاریخ شرکت آهن و 
فولاد ارفع است و به سهامداران و کارکنان نوید کسب قله های 
افتخار را میدهد.این موفقیت را به یکایک خانواده بزرگ ارفع 
صمیمانه تبریک عرض مینمابیم و چشم انتظار تکرار این دست 

افتخارات هستیم.

همزمان با نشســت هم اندیشی ارتقای تولید 
دانش بنیان در شــرکت های بزرگ کشــور 
کــه صبح امــروز با حضور معــاون علمی و 
فنــاوری رئیس جمهور، وزیر صمت و مدیران 
شــرکت های بزرگ صنعتی کشــور در محل 
نمایشگاه بین المللی تهران برگزار شد، رویداد 
توســعه ایده های فناورانه گل گهر رونمایی و 
آغاز به کار کرد.در این مراسم مهندس ایمان 
عتیقی مدیرعامل شرکت گل گهر با تاکید بر 
تحقق شعار سال و نقش تولید دانش بنیان در 
اقتصاد کشور، رویداد توسعه ایده های فناورانه 
گل گهر را در همین راستا خواند و از برگزاری 
این رویداد در ســطح کشــوری و با همراهی 
دانشــگاه ها، مراکز پژوهشی، پارک های علم 
و فناوری، شــرکت هــای دانش بنیان، مراکز 
تحقیــق و توســعه و شــرکت های معدنی و 

صنعتی خبر داد

گفتنــی اســت این رویداد کــه از امروز آغاز 
شــد، در چهــار مرحلــه دریافــت ایده ها، 
ارزیابــی تخصصی ایده های منتخب، معرفی 
و اهــدای جوایز به ایده های برتر و توســعه و 
تجاری سازی ایده های منتخب برگزار خواهد 
شــد.علاقه مندان تا پایان شهریورماه ۱۴۰۱ 
فرصت دارند ایده های خود را از طریق ایمیل 

به نشانی
idea@golgohar.com

به دبیرخانه جشــنواره ارســال نمایند و در 
صورت نیاز جهت کســب اطلاعات بیشــتر 
می تواننــد بــا شــماره ۰۳۴۴۱۴۲۴۱۰۲ 
مدیریت تحقیقات و فناوری شــرکت معدنی 
و صنعتــی گل گهر تماس حاصل نموده یا به 
وبســایت شرکت معدنی و صنعتی گل گهر به 

آدرس geg.ir مراجعه کنند.

 اولین دوره بازدید از پروژه های 
شــرکت میدکو در سال ۱۴۰۱ 
توسط جناب آقای دکتر پورمند 
)مدیر عامل میدکو( در روزهای 
دوشــنبه و سه شنبه  ۲۲ و ۲۳ 
فروردین ماه انجام شــد.آقای 
دکتــر پورمنــد در روز اول از 
مجتمــع کاتد مــس و  لوله ای 
مسی شهر بابک و مجتمع تولید 
کنســانتره و گندله سنگ آهن 
سیرجان بازدید کردند.بازدید 
از مجتمــع فولاد زرند، مجتمع 
فولاد بوتیا و نیروگاه برق بوتیا از 
برنامه های روز دوم ایشان بود.

این بازدیدها هر دو هفته یکبار 
و به صوت منظم انجام می شود.

 بــه گزارش جهان فولاد: ابراهیم دادرس 
مدیرعامل شــرکت ایده پردازان صنعت 
فولاد با ابراهیم حاجی دولو مدیر دانشکده 
فنی و مهندســی دانشگاه شهید چمران 

اهواز و اساتید این دانشگاه دیدار نمود.
به گزارش دنیای معدن، دادرس در گفت 
 و گــو بــا خبرنگار روابط عمومی، هدف از 
این دیدار را استفاده از پتانسیل دانشگاه 
و شــرکت  های دانش بنیان در راســتای 
تولید و تجاری سازی ایده ها و کار آفرینی 
برشــمرد.وی افزود: با توجه به نام گذاری 
سال از سوی مقام معظم رهبری )مدظله( 
به عنوان سال تولید؛ دانش بنیان و اشتغال 
آفرین، دو موضوع دانش بنیان و اشتغال 
آفریــن، بر مقوله تولید که در ســال های 
پیش مورد تاکید بوده، افزوده شــده اند 
که به طور قطع در راستای ایجاد نوآوری، 
خلاقیت و توســعه اقتصاد کشور خواهند 
بود. دادرس افزود: در این باره شرکت ایده 
پــردازان صنعت فولاد نیز، نیازمند توجه 
بــه مباحث کار آفرینی و دانش بنیان می 
باشــد، زیرا وجود خلاقیت و نوآوری در 

صنایع مختلف، عوامل ایجاد اشتغال زایی 
و توسعه ی اقتصادی کشور می باشند. 

وی در ادامــه گفــت: یک شــرکت برای 
پویایــی، باید دانش بنیــان بوده و از این 
توانایی برای ارائه و تحلیل ایده ها، ساخت 
و تجاری سازی آن ها برای تولید محصول 

یا ارائه خدمات استفاده نماید. 
دادرس در توصیــف کارآفرینــی گفت: 
کارآفرینی درک همه جانبه و بهره برداری 
از فرصت ها اســت. کارآفرین شــخص یا 

سازمانی است که با استفاده بهینه از منابع 
کشــور برای خلق ارزش و ایجاد اشتغال 
بــرای تمامی افــرادی که در یک منطقه 
جغرافیایی به سر می برند، فعالیت می کند. 
بر همین اساس در این جلسه که با حضور 
مدیر دانشــکده  فنی و مهندسی دانشگاه 
شهید چمران اهواز و هیات همراه برگزار 
شــد، از آنان خواســته شد که با توجه به 
شعار سال، در تمام حوزه های دانش بنیان 

با این شرکت همکاری نمایند. 

وی در ادامــه بیان داشــت: با توجه به 
تاکید مهنــدس ابراهیمی مدیرعامل 
شــرکت فولاد خوزســتان، مقرر شد با 
انعقــاد تفاهم نامه ای میان دانشــگاه و 
شــرکت ایده پــردازان صنعت فولاد، 
در تمامی حوزه ها، با دانشــگاه ارتباط 
گرفته شود که این مهم مورد استقبال 
مدیر دانشکده  فنی و مهندسی دانشگاه 
شهید چمران اهواز قرار گرفت. بنابراین 
با وجود ایده های این شــرکت و دانشی 
که در دانشــگاه شــهید چمران اهواز 
وجود دارد و همچنین با هم افزایی این 
دو نهــاد در آینــده به نتایج اقتصادی و 
تجاری موثر خواهیم رسید. شایان ذکر 
است اجرای طرح های اقتصادی، باعث 
ایجاد اشتغال شده و عبارت کارآفرینی 
را معنا می بخشــند. مدیرعامل شرکت 
ایــده پردازان صنعت فــولاد در پایان 
با تشــکر از تــلاش و زحمات کارکنان 
این شــرکت، ســالی پر از امید، نشاط و 
پیروزی را برای گروه فولاد خوزســتان 

آرزو نمود.

اولین دوره بازدید از پروژه های شرکت میدکو در سال 1401

دیدار مدیرعامل شرکت ایده پردازان صنعت فولاد با مدیران و اساتید دانشگاه شهید چمران اهواز 
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اعمال سیاست عوارض صادراتی بر 
محصولات فولادی موقتی است    

امیر صباغ  مدیر اقتصادی وتوسعه سرمایه گذاری ایمیدرو : 
 * اعمال سیاست عوارض برمحصولات فولادی دردوران بحران 
براساس عوارض تنظیم بازاری و موقت تنظیم می شود کمااینکه 
 اعمال عوارض صادرات بر محصولات فولادی پلکانی و تا پایان 
اردیبهشت است و پس از آن دولت و ستاد تنظیم بازار با توجه 
به  شرایط داخلی و جهانی درباره آن تصمیم و سیاستگذاری 
مجدد خواهد داشت وستاد اقتصادی دولت درباره آن تصمیم 

خواهد گرفت  که مصوبه را تمدید یا ملغی کند . 
 * دولت با توجه به اختیاراتی که برای اعمال عوارض صادراتی 
دارد در مواقعی که نیاز به تعیین عوارض احساس می شود و با 
 توجه به تحولات بین المللی یا بحران در بازار داخلی، عوارض 
بر محصولات صادراتی را به تصویب می رساند و اولویت را به 

 نیاز مشتری و مصرف کننده داخل می دهد . 
 * طبیعتا اگر تصمیمات شورای اقتصاد سه ماه بعد اعمال شود 
بحران روسیه و تنش برق به اتمام رسیده و شرایط بین المللی و 
داخلی  کشور بگونه دیگری رقم خورده اما اخذ عوارض شورای 
اقتصاد تازه به تصویب رسیده  است به همین علت عوارض 
دوران  بحران بر اساس مجوز های بالادست به تصویب می رسد . 

 * تاکنون گزارشی از قاچاق فولاد در سال های اخیر ارائه نشده 
است و اگر این موضوع گزارش شود سازمان ها و نهادهای 
نظارتی  وزارت صمت متولی مبارزه با قاچاق و مدیریت این 
محصولات  داشت  توجه  باید  اینکه  ضمن  هستند.  موضوع 

فولادی حجیم هستند  و حمل و نقل آنها آسان نیست . 
.

شایستگی های فردی،  مهم ترین مولفه 
برای پیشرفت و ارتقای افراد

مدیرعامل مجتمع فولاد غدیر نی ریز،  شایستگی های فردی 
را مهم ترین شاخص و مولفه برای پیشرفت و ارتقای افراد 
عنوان کرد و گفت: پویایی و رشد در مجموعه ها متاثر از 
توانمندی افراد به سمت رفتن به اهداف عالی، همیشه با 

دست به دست شدن و گردش مدیریت ها اتفاق می افتد.
به گزارش جهان فولاد و به نقل از روابط عمومی مجتمع 
فولاد غدیر نی ریز، در نشست مدیرعامل با معاونین، مدیران، 
سال  در  نی ریز  غدیر  فولاد  مجتمع  سرپرستان  و  روسا 
۱۴۰۱، با رویکرد گردش نخبگی برای پیشرفت مجموعه، 

هفت انتصاب جدید صورت گرفت.
محسن مصطفی پور در این نشست با اشاره به لزوم گردش 
نخبگی برای پیشرفت هر مجموعه عنوان کرد: پویایی و 
سمت  به  افراد  توانمندی  از  متاثر  مجموعه ها  در  رشد 
رفتن به اهداف عالیه همیشه با دست به دست شدن و 
با  اخیر  ماه  چند  در  می افتد.  اتفاق  مدیریت ها  گردش 
بررسی های صورت گرفته افرادی که پتانسیل بیشتری را 
در مسئولیت ها دارند، شناسایی کردیم. برخی افراد باید 
از مسئولیت ها فاصله بگیرند. اگر فردی تغییر کرد به این 
معنا نیست که لیاقت و توانمندی نداشته است. ما به دنبال 
شایسته ترین ها هستیم. تا زمانی که مدیران و معاونین در 

ساختار مجتمع هستند مورد حمایت و احترام هستند.
مدیرعامل مجتمع فولاد غدیر نی ریز، آنچه به دست آمده 
و آنچه در آینده به دست خواهد آمد را مرهون تلاش و 
همدلی همه همکاران دانست و توصیه کرد: از همکاران 
می خواهیم با تمرکز روی کار خود، هوشمندانه، پرتلاش و 
با تعصب کار کنند و از حواشی و دخالت در امور دیگران 
خودداری کنند. تنها مولفه ای که می تواند باعث پیشرفت 
هر یک از همکاران شود بدون شک شایستگی های فردی 
است.وی به حمایت های معاونین و هیئت مدیره محترم 
برای تحقق برنامه های رفاهی پرسنل اشاره کرد و افزود: 
برنامه های خوبی را در زمینه خدمات رفاهی برنامه ریزی 
کرده ایم و انتظار داریم همکاران هم صد در صد توانمندی ها 

و تمرکز خود را برای مجتمع خرج کنند.

انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران طی نامه ای به فاطمی 
امین، وزیر صنعت،  معدن و تجارت خواســتار لغو اعمال 

عوارض بر روی  صادرات محصولات فولادی شد . 
به گزارش جهان فولاد و به نقل از روابط عمومی انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران، متن نامه به شرح زیر است  : 

برادر گرامی جناب آقای دکتر فاطمی امین
مقام عالی محترم  وزارت صنعت، معدن و تجارت

موضوع: درخواست لغو عوارض صادراتی زنجیره فولاد
با سلام و احترام

ضمــن آرزوی قبولــی طاعات و عبــادات، عطف به نامه 
شماره ۶۰/۲۶۹7۶ مورخ ۱۴۰۱/۰۱/۲۰ معاونت معادن 
و فــرآوری مــواد آن  وزارتخانه و همچنین نامه شــماره 
۶۰/۲۸7۱۹ مورخ ۲۲/ ۱۴۰۱/۰۱ مدیر کل دفتر صنایع 
معدنی درخصوص اعمال عوارض  صادراتی بر محصولات 
زنجیره فولاد، ضمن ابراز گلایه جدی از عدم رعایت مواد ۲ 
و ۳ قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار  مبنی بر الزام 
دستگاه های اجرایی به کسب نظر از تشکل های تخصصی 
در تصمیم گیری ها، توجه جنابعالی را به موارد زیر جلب 
 می نماید : در حالی که مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
بــرای چندمین بار بر توجــه به مقوله رونق تولید تاکید 
نموده انــد و رئیــس جمهور و  معــاون اول دولت محترم 
بارهــا توســعه صادرات به عنوان یکــی از الزامات رونق 
تولید را از اولویت های دولت برشــمرده اند، وضع و  ابلاغ 

عوارض صادراتی، آن هم به طور خلق الساعه و به میزان 
بســیار ســنگین بر اکثریت صنایع ارزآور کشور از جمله 
فولاد که  دومین صنعت ارزآور کشــور در سال های اخیر 
تحریمی و ناجی اقتصاد ملی و مقاومتی بوده، چه مفهومی 
دارد؟آیا اکنون که با خارج شــدن اوکراین و روســیه از 
بازارهای صادراتی فرصتی پیش آمده تا تولیدکنندگان 
فــولاد ایران بتوانند خــلاء  موجود در بازار جهانی فولاد 
را پــر کننــد و در حالــی که چین و ترکیــه بی وقفه در 
تلاشــند تــا در عرضه فــولاد در بازارهای جهانی  فولاد، 
خــود را جایگزین روســیه و چین کنند، اعمال عوارض 
بر صادرات محصولات ایرانی اقدامی در جهت توســعه 
صادرات ملی  است یا محدودکننده آن؟   جناب آقای وزیر، 
جنابعالی مســتحضرید صنعت فولاد کشور که علی رغم 
محدودیت های فراوان توانســته جمهوری اسلامی ایران 
را  به جایگاه دهم تولیدکنندگان فولاد جهان برســاند، 
ســال گذشــته از کمبود گاز و برق آسیب زیادی دید اما 
بــا این حال حتــی به قیمت  تعطیلی تولید، در همراهی 
و همکاری با دولت ســنگ تمام گذاشــت و اکنون که 
شــرایطی پیش آمده تا بتواند بخشی از خسارات خود  را 
جبــران کند، انتظار نــدارد دولت بخواهد از این فرصت 

به نفع خود و به زیان تولیدکنندگان بهره برداری کند ! 
در نامه صدرالاشــاره به تصمیم ســتاد تنظیم بازار اشاره 
شــده اســت که این مطلب نشان دهنده نگرانی آن ستاد 

از کمبود یا افزایش  قیمت محصولات فولادی است. اگر 
چنین اســت، این ســوال پیش می آید در حالی که تولید 
فــولاد دو برابر مصرف داخلی اســت و  عرضه های بدون 
تقاضای محصولات فولادی در بورس حکایت از رکود در 
بازار دارد، چه اطلاعات غلطی به ستاد تنظیم بازار  رسیده 
که تصمیم گیران را به این تصمیم غیرکارشناسی رسانده 
اســت؟ به راستی اجحاف مسلم در حق تولیدکنندگان 
فولاد و  ســهامداران آن ها اســت که محصول خود را در 
بورس کالا عرضه و نیاز داخلی را به طور حداکثری تامین 
کنند اما مجبور شوند  برای صادرات محصولی که تقاضای 

داخلی ندارد، عوارض پرداخت نمایند ! 
بــا نگاهی بــه قیمت های فوب محصــولات فولادی در 
دریای ســیاه و قیمت های فوب ایران به وضوح متوجه 
خواهید شد که فولاد ایران  به دلیل محدودیت های ناشی 
از تحریم هــای ظالمانــه آمریکا حــد اقل ۱۵ درصد زیر 
قیمت های منطقه معامله می شــود و قیمت های  داخلی 
هم که به انحاء مختلف تحت کنترل اســت و ارز حاصل 
از صادرات هم که در سیستم بانکی با نرخ نیمایی تسعیر 
می گردد.  آیا در چنین شرایطی اخذ عوارض از صادرات 
ظلم مضاعف به فولادسازان ایرانی نیست؟اگرچه اعمال 
عوارض صادراتی فی نفسه پایه علمی و کارشناسی ندارد 
امــا قرار دادن قیمت های دیماه به عنوان مبنا )همزمان 
بــا  رکــود بازار جهانــی به دلیل پایان ســال میلادی و 
آســتانه تعطیلات چین( و اعمــال از زمان ابلاغ )بدون 
در نظرگرفتن ســه ماه فاصله  زمانی بین ســفارش گیری 
و ثبــت صادراتی( چنین تداعی می کند که هدف اصلی 
از وضع عوارض صادراتی، صرفا کســب درآمد از  منافع 
تولیدکنندگان اســت . تبعات نامطلوب این اقدام بر بازار 
ســرمایه که بیش از ۵۰ درصد آن در اختیار ســهامداران 
شــرکت های فولادی، معدنی و پتروشیمی  است، بسیار 
منفی برآورد می شــود. نمونه آن هم ســقوط شدید ۳۳ 
هزار واحدی شــاخص بورس اوراق بهادار فقط در تاریخ 
۲۳  فروردین ماه سال جاری )یک روز پس از انتشار نامه 
صدرالاشــاره( اســت. آیا این گونه تصمیمات را در تضاد 
آشکار با شعارهای  دولت و شخص رئیس جمهور و معاون 
اول در حمایت از بازار سرمایه، آن هم پس از شروع اعتماد 

نسبی مردم به اقدامات اخیر  دولت نمی دانید؟
     بر اساس موارد فوق و تبعات متعدد دیگر وضع عوارض 
صادراتــی که در این نوشــتار نمی گنجد، این انجمن به 
نمایندگی از  فولادســازان کشــور استدعا دارد نسبت به 
کان لم یکن اعلام نمودن مفاد نامه ابلاغی دستور عاجل 

صادر فرمایید . 

دکتر علی محمدی، مدیرعامل گروه ملی صنعتی فولاد 
ایران ضمن انتقاد نســبت به قیمت گذاری دستوری در 
بــازار فــولاد بدون توجه به افزایــش هزینه های تولید، 
خواســتار اصلاح سیاســت گذاری های تنظیم بازاری به 
منظور جهش تولید، ثبات در بازار داخلی و افزایش سهم 

صادراتِ غیرنفتی کشور در بخش فولاد شد.
بــه گــزارش جهان فولاد  متن کامــل گفت وگو با علی 
محمــدی، مدیرعامل گــروه ملی صنعتی فولاد ایران به 
شــرح زیر اســت:به نظر شما، قیمت گذاری دستوری در 
بازار فولاد، ریشه در چه نوع نگاهی به شرایط بازار دارد 
و این نوع سیاســت چه تبعاتی بر تولید و صنعت فولاد 
خواهد داشــت؟اهمیت صنعت فولاد کشــور اگر بیش از 
صنعت پتروشیمی نباشد بی گمان کمتر از آن هم نیست. 
این اهمیت به ویژه از آنجا ناشی می شود که فولاد بخش 
عمده ای از هزینه صنعت ســاختمان را شامل می شود و 
هرگاه دولت ها، سیاســت  توسعه ای و انضباطی در حوزه 
تنظیم بازار را در پیش می گیرند و به زعم خود خواسته اند 
بر رکود اقتصادی فائق آیند، بخش مسکن را هدف قرار 
می دهند و پروژه های دولتی به همانند مســکن مهر یا 
مسکن ملی را کلید زده اند. این نگاه دولت برای ساخت 
مســکن انبوه، در اولین گام به دنبال اجرای برنامه هایی 
برای کاهش هزینه تمام شده آن است و بنابراین کاهش 
قیمت فولاد را در ابتدای در دستور کار خود قرار می دهد.

به نظر بنده، خواســت دولت ها برای کاهش دســتوری 
قیمــت فولاد، بدون توجــه به واقعیت تولید و روندهای 
بازارهــای صادراتــی و جهانی، نه تنهــا در بلندمدت به 
کاهش قیمت فولاد منجر نمی گردد بلکه ســبب ایجاد 
تکانه های قیمتی زیاد در بازار و علاوه بر آن، زیان شدید 

صنایع فولادی کشور می گردد و در نهایت موجب خواهد 
شــد که صنعت فولاد کشــور در قیاس با رقبای خارجی 

توان رقابتی خود را از دست دهد.
طبق صحبت های شــما، آیا قیمت گذاری دســتوری به 
مهم تریــن مولفه قیمتی یعنی افزایش هزینه های تولید 
بی توجه اســت و در نهایت موجب زیان ده شــدن صنایع 
می گردد؟بله، دولت ها هرچند که به دنبال کاهش قیمت 
فولاد و دیگر بازارهای کالایی هســتند اما به نرخ تورم و 
افزایش قیمت نهادهای تولیدی توجهی ندارند. برای مثال 
افزایــش بهــای گاز و برق مصرفی کارخانه های فولادی، 
قطعــی مکــرر برق و گاز و ســهمیه بندی و محدودیت 
مصرف انرژی صنایع در تابستان و زمستان، عدم عرضه 
مطلوب شمش مورد نیاز صنایع نوردی، عدم بازپرداخت 
به موقع مالیات بر صادرات توســط سازمان امور مالیاتی 
به صادرکنندگان حوزه نورد، افزایش هزینه های حقوق 
و دســتمزد و بالا رفتن تعرفه های وارداتی کشــورهای 
مقصــد ازجمله مواردی اســت که دولت ها توجه کافی 
به آن نداشــته و بدون در نظر گرفتن آن فقط به کاهش 

قیمت فولاد اندیشیده اند.
این عوامل به ویژه افزایش هزینه های برق و گاز و خوراک 
تولید سبب بالا رفتن هزینه های تولید شده و مخصوصا 
تاثیر قابل توجهی بر کارخانه های فولادی گذاشته است. 
مجموع این عوامل باعث شــده اســت که فعالیت صنایع 

فولادی با مشکلات زیادی همراه باشد.
بدیــن ترتیب، کاهش دســتوری قیمت بدون توجه به 
افزایش نهادهای تولید سیاستی شکست پذیر و حمایت 
دولت از صنعت اشــتغال آفرین فولاد سیاستی اجتناب 

ناپذیر است.

نگاه شــما به توازن در زنجیره فولاد و تناســب ســود 
منطقــی بین بخش های مختلــف زنجیره آهن و فولاد 
کشور چیست؟افزایش قیمت شمش و سایر هزینه های 
تولید در کنار رقابت قیمتی در بازار ســبب شــده که در 
برخــی فصــول فاصله خرید شــمش و فروش میلگرد و 
و تیرآهــن حتــی بــه کمتر از ۴ درصد نیز برســد و این 
حاشیه سود ناخالص فقط می تواند هزینه های برق و گاز 
کارخانه هارا پوشش دهد. عموم کارخانه ها به ویژه شرکت 
هایــی کــه اندازه بزرگتری دارند امکان پرداخت حقوق، 
انجام تعمیرات اساســی و ســایر هزینه های خود را پیدا 
نمی کنند و از همین رو باید به دنبال منابع اســتقراضی 

برای پرداخت این هزینه ها باشند.
این موضوعی اســت که در بهمن ماه ســال جاری وزارت 
صنعت در پی اعتراض شرکت های نوردی به آن معترف 
شــده و از همین رو در سیاست گذاری های جدید خود، 
قیمــت محصــولات فولادی را ۸ درصــد بالاتر از قیمت 
شمش خریداری شده در هفته قبل از آن تعیین نمود.

خــب بــا این فاصله ۸ درصدی می توان بخش دیگری از 
هزینــه هــای ثابت کارخانه ها را پوشــش داد اما باز هم 
برای ســودآوری و بازگشــت سرمایه، این درصد از سود 
کفایت نمی کند و شــرکت ها قاعدتا باید راه های دیگری 
برای ســودآوری خود بیابند کــه یکی از آن ها صادرات 
محصــول به بازارهای جدید اســت کــه از قضا در حال 
حاضر از قیمت های بالاتری نســبت به بازارهای داخلی 
برخوردار اســت و صادرات محصول به آن کشــورها می 
تواند در کنار سودآوری کارخانه ها سبب تامین ارز مورد 

نیاز کشور نیز شود. 
منبع: چیلان

درخواست لغو عوارض صادراتی زنجیره فولاد از سوی انجمن تولید کنندگان فولاد  

سرکوب قیمت فولاد راه حل تنظیم بازار نیست



تقدیر نماینده ولی فقیه در استان از تلاش شرکت فولاد 
خوزستان در حوزه مسئولیت های اجتماعی   

6 ماهنامه / فروردین  ماه 1401/ سال دوم / شماره 10

Www.jahanfooladnews.ir jahanefoolad@gmail.com  :ایمیل

خبر

خانه بهداشت کارگری سیمیدکو موفق 
به کسب عنوان مرکز برتر کشور شد 

مراسم ملی تجلیل از کارگران و کارفرمایان خانه های بهداشت 
کارگری برتر، با حضور وزیر تعاون، کار ورفاه اجتماعی،برگزار 

شد.
به گزارش جهان فولاد و به نقل از روابط عمومی سیمیدکو، 
برتر،  کارگری  بهداشت  خانه های  از  تجلیل  ملی  مراسم 
خدمات  هماهنگی  شورا های  و  محور  سلامت  کارفرمایان 
بهداشتی به بیمه شدگان، با حضور مسئولان این وزارتخانه 
و مشارکت برتران استانی در این حوزه در محل وزارت تعاون 
کار و رفاه اجتماعی برگزار شد.در این همایش که به صورت 
همزمان با سراسر کشور به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، 
از برترین خانه های بهداشت کارگری با حضور وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی تجلیل شد و از استان خراسان رضوی، 
خانه بهداشت کارگری شرکت صنعتی و معدنی توسعه فراگیر 
سناباد )سیمیدکو( به عنوان خانه بهداشت برتر کشور معرفی 
شد.در این مراسم از طریق ویدیو کنفرانس با برخی از مسئولان 
شرکت های برتر در حوزه بهداشت خانه کارگری استانی ارتباط 
از  لوح  اهدای  با  بیان شد و  برقرار شد و نقطه نظرات  زنده 
کارگران و کارفرمایان موفق خانه های بهداشت کارگری برتر 
تجلیل شد.روح الله درخشی مدیر منابع انسانی و امور اجتماعی 
سیمیدکو به نمایندگی از مهندس محمد مدنی فر مدیرعامل 
این شرکت و عرفان جاهدی سرپرست خانه بهداشت کارگری 

سیمیدکو نیز در این مراسم مورد تجلیل قرار گرفتند.

تاکید برتکمیل زنجیره تامین و بررسی 
پتانسیل های دوجانبه

به گزارش جهان فولاد و به نقل از روابط عمومی مس باهنر 
افزایی  هم  درراستای  و  جدید  سال  روزهای  نخستین  در 
حضور  با  صمیمانه  نشستی  تولیدی  مرتبط  مجموعه های 
مدیران عامل شرکت ملی صنایع مس ایران و مس شهید 
باهنر برگزار شد.در این دیدار دکتر رستمی مدیرعامل شرکت 
ملی صنایع مس ایران با توجه به نامگذاری سال از سوی مقام 
معظم رهبری و با اشاره به سخنان معظم له مبنی بر تولید 
دانش بنیان و اشتغال آفرین توجه به شرکتهای دانش بنیان و 
بومی سازی داخلی در صنعت مس کشور را ضروری دانست.

وی که در سالهای گذشته ریاست هیئت مدیره مس باهنر 
را برعهده داشته و از نزدیک با روند فعالیت در این شرکت 
آشناست، ضمن تاکید بر ایجاد سرمایه گذاری مشترک بویژه 
در بخش معدن ابراز امیدواری کرد این شرکت روند روبه رشد 
خود را درسال ۱۴۰۱ نیز ادامه دهد .در این دیدار ضیائی 
مدیرعامل مس باهنر نیز ضمن تبریک سال نو و انتصاب 
دکتر رستمی به مدیرعاملی شرکت ملی صنایع مس ایران ، 
موفقیت ایشان در جایگاه مدیریت بزرگترین بنگاه مس کشور 
آرزو کرد و اعلام نمود بسترهمکاری های دوجانبه و هم افزا 
بین دو شرکت فراهم است.ضیائی موضوع تولید واشتغال را 
که در پیامهای نوروزی مقام معظم رهبری در چندسال اخیر 
مورد توجه قرار گرفته است؛  فریضه ای ضروری دانست و 
افزود: درسالجاری در مجموعه همدل و همراه مس باهنر 
فعالیتهای تولیدی دانش بنیان در اولویت قرار خواهد داشت.

   حجت الاســلام و المســلمین ســید 
عبدالنبی موســوی فــرد نماینده ولی 
فقیه و امام جمعه اهواز از تلاش شرکت 
فولاد خوزستان در حوزه  مسئولیت های 

اجتماعی تقدیر کرد . 
نماینده ولی فقیه در اســتان خوزستان 
در دیدار با مدیرعامل و مسئولان شرکت 
فولاد خوزستان گفت: پیشنهاد می شود 
بــا هماهنگی  دفتر نماینده ولی فقیه و 
شــرکت فولاد خوزستان، به گروه های 
جهــادی در مناطــق کم برخــوردار، 
تجهیزات ســاختمانی از قبیل: سیمان، 
 ماســه، آجر و غیره برای بازســازی این 

مناطق کمک رسانی شود  . 
بــر پایــه این گزارش، مقرر شــد که با 
الگویی که از ســوی دفتر نماینده ولی 
فقیه در اســتان ارائه می شــود، مقدار 
مصالح ساختمانی  اهدایی به گروه های 
جهادی مشــخص و با همکاری شرکت 
فولاد خوزســتان در اختیارشــان قرار 

گیرد 

مدیرعامل فولاد خوزستان : 
اولویت فولاد خوزستان، حفظ 

و توسعه صنعت فولاد 
و اشتغال زایی است   

امیــن ابراهیمــی مدیرعامــل فولاد 
خوزســتان در دیدار نماینده ولی فقیه، 
اولویــت شــرکت فولاد خوزســتان را 
حفظ و توســعه صنعت فولاد،  حمایت 
از شــرکت های دانش بنیان هم راســتا 
با تولید پایدار و  اشــتغال زایی جوانان 
بومــی دانســت . امین ابراهیمی در این 
دیــدار گفت: به منظور پایداری تولید و 
ســودآوری شرکت های درون استانی و 
تامین مواد اولیه این شــرکت ها،  هفتاد 
و پنــج درصد فروش داخلی به اســتان 

خوزستان اختصاص داده شد  . 

ابراهیمــی در ادامه اظهار داشــت:  دو 
میلیــون و ۵۰ هزار تــن از محصولات 
تولیــدی ســال ۱۴۰۰ صادر شــد که 
معادل یک میلیارد و   ۴۰۰ میلیون دلار 
ارزآوری برای کشــور داشته است. این 
رقم معادل ۳ درصد تولید ناخالص کشور 
است  . وی با اشاره به طرح های توسعه ای 
شــرکت فولاد خوزستان اظهار داشت: 
این شــرکت با ۱۶ هزار تن شــاغل و ۵ 
هــزار تن بازنشســته،  به همراه خانواده 
جامعه آماری حــدود ۱۰۰ هزار نفری 
را تشــکیل می دهد. با وجود ۱۲۰ هزار 
سهامدار شرکت فولاد خوزستان، سال 
 گذشــته پروژه های توسعه ای مختلفی 
بــه ارزش ۲۳ هــزار میلیــارد تومــان 
تعریف شــد و سهامداران بر این عقیده 
هســتند که اجرای  طرح های توســعه 
موجب اشتغال زایی جوانان و در نتیجه 

سودآوری بیشتر می شود   . 
ابراهیمی گفت: هر شغل که در صنعت 
فولاد ایجاد شــود، در کنار آن ۲۳ شغل 
شــامل: حمل و نقل و ارائه خدمات در 
حوزه هــای  مختلف ایجاد می  شــود. با 
بهره برداری از پروژه های در دست اجرا 
در آینــده نزدیــک به ۴ هزار تن جذب 
نیرو انجام خواهد شد . وی افزود: شرکت 
فولاد خوزســتان در اســفندماه سال 

گذشــته آزمونی بــرای جذب ۵۰۰ تن 
نیــروی بومی برگزار نمود. در آینده نیز 
 برای جذب نیروهای متخصص و بومی، 
آزمون های دیگری برگزار خواهد شد  . 

   مدیرعامل فولاد خوزســتان با اشاره به 
قدمت ۴۰ ساله شرکت فولاد خوزستان، 
گفت: برای اجرای طرح های توسعه ای، 
تجهیزات  این شرکت نیاز به نوسازی دارد. 
اگر تفکر نوسازی در مجموعه نباشد، در 
مدت ۲ سال آینده، شرکت دچار چالش 
ســختی خواهد  شد. برای جلوگیری از 
این موضوع، پروژه های نوسازی تعریف 
شــده اســت. با توجه به فرمایش مقام 
معظم رهبری این مجموعه با  همکاری 
شــرکت های دانش بنیان و دانشگاه ها، 
اقدام به نوسازی خط تولید ریخته گری 

و فولادسازی کرده است  . 
ابراهیمی اضافه کرد: این شــرکت سعی 
نموده در حوزه پرداخت دستمزد نیروی 
انسانی، الگو باشد و از ابتدا تا پایان سال 
۱۴۰۰،  نزدیــک بــه ۶۰ درصد افزایش 

پرداختی داشته است  . 

   علیرضا مخبر دزفولی 
قائم مقام مدیرعامل فولاد 

خوزستان : شرکت فولاد 
خوزستان همواره در سختی ها 

کنار مردم استان است  . 
علیرضــا مخبــر دزفولــی قائــم مقام 
و  ســتادی  امــور  در  مدیرعامــل 
مسولیت های اجتماعی در ارائه گزارش 
خــود در دیدار بــا نماینده ولی  فقیه، با 
اشــاره به پیشــگام بودن شرکت فولاد 
خوزســتان در خدمت به مردم  شریف 
خوزســتان،گفت: این شرکت در حوزه 
مســئولیت  های اجتماعی با عملکردی 
نظیر: ســاخت پل،راه سازي،احداث و 
تجهیز درمانــگاه تخصصی مجهز قلعه 
چنعان، ساخت ورزشگاه  منحصر به فرد 
شهدای فولاد خوزستان، آب رسانی به 
روســتای غیزانیه،همیــاری مؤثر  در 
ســیلاب خوزستان، پیشگیری از شیوع 
 ویروس کرونا، یاری رسانی به مردم زلزله 
زده اندیکا و غیره، همواره و تمام قد در 
کنار مردم  شریف استان خوزستان بوده 
است  . وی افزود: شرکت فولاد خوزستان 
بــرای مقابلــه با کرونــا، نزدیک به ۴۳ 
میلیارد تومان به مجموعه بهداشــت و 
درمــان اســتان کمک  ســازمان یافته 
همچــون: راه اندازی ۶ مرکز تجمیعی 
واکسیناســیون در ســطح شهرستان، 
اهدای ســرنگ،توزیع اقلام بهداشتی 
و اهدای  تجهیزات بیمارســتانی و غیره 

نموده است  . 
مخبر با اشاره به جذب و استخدام نیروی 
کار  و اشتغال پایدار برای جوانان بومی 
خوزســتان گفت: در دو سال اخیر هزار 
و ششــصد  نفر از جوانان بیکار مناطق و 
روستاهای محروم اطراف شرکت، جذب 
ایــن مجموعه صنعتی شــده اند؛ضمن 
اینکه آزمــون جذب ۵۰۰  جوان بومی 
هم برگزار شــده و ان شــاءالله به سهم 
خود در راستای اشتغال پایدار کماکان 

گام خواهیم برداشت . 

حمیدرضا شــیروانی مدیرعامل شــرکت عمران شهر 
جدید فولادشــهر، پنچ شــنبه ۲۵ فروردین ماه ضمن 
حضور در ذوب آهن اصفهان، با مهندس ایرج رخصتی 
سرپرست مدیریت عامل این شرکت دیدار و گفتگو کرد .

مهندس رخصتی در این دیدار، تعامل و همکاری شرکت 
عمران فولاد شهر با ذوب آهن را شایسته قدردانی دانست 
و گفت: برخی مسائل فی مابین از جمله تعیین تکلیف 
مالکیت در چند مورد باقی مانده اســت که با توجه به 
دیدگاه مثبت و سازنده طرفین به زودی حل می شود .

وی افزود: فولادشهر توسط ذوب آهن ایجاد شد و هنوز 
هم به این شهر خدمات می دهیم که در حوزه مسئولیت 
اجتماعی شــرکت است .سرپرست مدیریت عامل ذوب 
آهن با اشــاره به برخورداری این شــرکت از فضای سبز 
ریشه دار به وسعت بیش از ۱۶هزار هکتار گفت: دانش 

و توانایی در حوزه فضای سبز موجود در این شرکت می 
تواند در فولادشهر برای توسعه فضای سبز به کار رود .

مهندس رخصتی یکی از زمینه های اصلی همکاری بین 
ذوب آهن و شرکت عمران فولاد شهر را در حوزه ساخت 
مسکن دانست و گفت: با توجه به فعالیت ذوب آهن برای 
تامین مسکن کارکنان، تعامل در این زمینه بسیار موثر و 
ضروری است ضمن این که ذوب آهن می تواند در جهت 
تامین مقاطع ساختمانی برای پروژه های ساخت مسکن 
فولادشهر در قالب طرح دولت برای ساخت یک میلیون 

مسکن در سال، نقش موثری ایفا نماید.
شیروانی نیز بر ضرورت هم افزایی ذوب آهن و شرکت 
عمــران فولادشــهر تاکید کرد و گفت: هســته اصلی 
فولادشــهر توسط ذوب آهن بنا نهاده شد و مالکیت آن 
نیز در گذشــته متعلق به این شــرکت بود و هم اکنون 

تعداد قابل توجهی از کارکنان و بازنشستگان ذوب آهن 
در فولادشهر ساکن هستند.

مدیرعامل شــرکت عمران شهر جدید فولادشهر افزود: 
بر اســاس طرح دولت برای ساخت یک میلیون مسکن 
در ســال که قرار اســت در این چهار سال تداوم یابد، در 
مجموع ۶۰۰ هزار مسکن به شهرهای جدید اختصاص 
یافته که در این میان سهمیه فولادشهر ۱۵ هزار مسکن 
اســت و این امر می تواند زمینه همکاری خوبی با ذوب 
آهن باشد.وی ضمن اعلام آمادگی شرکت عمران شهر 
جدید فولادشــهر برای همکاری در جهت اجرای پروژه 
ســاخت مسکن برای کارکنان ذوب آهن، اظهارداشت: 
امیدوارم در حوزه توسعه فضای سبز فولادشهر با حمایت 
ذوب آهن بتوانیم گام های موثری برداریم که درنهایت 

رضایت بیشتر مردم را حاصل نماید.

مدیرعامل شــرکت فولاد خراسان،  تولید دانش بنیان را 
تنها مسیر هوشمندانه برای بقای جایگاه و ارتقای سطح 

بنگاه های تولیدی برشمرد و از معاونان و مدیران ارشد 
مجتمع خواست که این موضوع را در اندیشه، ساختار و 
فرهنگ سازمانی نهادینه کنند.به گزارش پایگاه خبری و 
تحلیلی »فلزات آنلاین« و به نقل از روابط عمومی شرکت 
فولاد خراســان، کســری غفوری در نخستین نشست 
شــورای معاونان شــرکت مجتمع فولاد خراسان که در 
محل دفتر مدیرعامل برگزار شــد، اجرایی شــدن شعار 
سال، به ویژه در حوزه تولید دانش بنیان را گام نخست 
از یک راهبرد بلندمدت برای شــرکت برشمرد و افزود: 
در سیاست گذاری و تعریف اهداف راهبردی شرکت این 
موضوع مورد توجه جدی خواهد بود و اهداف و برنامه های 

قابل تحقق با استفاده از حوزه های درون سازمانی و نیز 
تعاملات برون سازمانی با دانشگاه ها و موسسات علمی و 
پژوهشی تعریف خواهد شد.گفتنی است مجتمع فولاد 
خراسان سازوکاری راهبردی را برای تحقق شعار سال، 
به ویژه تقویت تولید »دانش بنیان« تشکیل داد.در این 
نشست، پس از بحث و تبادل نظر در خصوص مهم ترین 
اولویت هــای قابل اقدام، معاونت برنامه ریزی و فناوری 
مجتمع فولاد خراســان، مامور پیگیری، جمع بندی و 
ارائه پیشــنهادها و ایجاد زیرســاخت های مورد نیاز در 
جهت تحقق حداکثری شــعار ســال به ویژه در زمینه 

تولید دانش بنیان شد.

ذوب آهن اصفهان و شرکت عمران فولاد شهر در مسیر هم افزایی و تعامل بیشتر

تولید دانش بنیان، تنها مسیر هوشمندانه پیش روی بنگاه ها است



تنها راه دستیابی به پیشرفت عادلانه و حل مشکل 
فقر تقویت تولید دانش بنیان است
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ایفای نقشی پررنگ تر در توسعه 
اقتصادی کشور 

مدیر منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس 
گفت: منطقه ویژه خلیج فارس با احداث زیرساخت های جدید 
به دنبال جذب سرمایه گذار و ایفای نقشی پررنگ تر در توسعه 
اقتصادی کشور به ویژه با تولید ۱۰ میلیون تن فولاد خواهد بود. 
به گزارش جهان فولاد و به نقل از روابط عمومی منطقه ویژه 
اقتصادی خلیج فارس به نقل از پایگاه خبری و تحلیلی »فلزات 
توسعه  سازمان  داشت:  اظهار  خلج طهرانی   آنلاین«، حسن 
اعتبارات  )ایمیدرو(  ایران  نوسازی معادن و صنایع معدنی  و 
بسیار خوبی را جهت توسعه زیرساخت های منطقه ویژه خلیج 
داد.  اختصاص  جدید  سرمایه گذاری های  جذب  برای  فارس 
این اعتبارات به تدریج در چهار تا پنج سال آینده در منطقه 
ویژه خلیج فارس هزینه خواهد شد تا بستری مناسب را برای 
ترغیب سرمایه گذاران جهت حضور در این منطقه فراهم آورد.

وی افزود: طی یکی دو سال گذشته در منطقه ویژه خلیج فارس 
در رابطه با زیرساخت ها و جذب سرمایه گذاری اتفاقات مثبتی 
رخ داده است. به طوری که برای سرمایه گذاری در خصوص 
زیرساخت های سایت توسعه و سایت قدیم منطقه به خصوص 
در حوزه حمل و نقل دریایی، ریلی و زمینی و به صورت کلی 
ترکیبی، طرح های توسعه متعددی اجرا شده است.مدیرعامل 
منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس با بیان 
اینکه در خصوص احداث زیرساخت های آب، برق و گاز نیز 
اقدامات متعددی صورت گرفته است، خاطرنشان کرد: از جمله 
این اقدامات می توان به طرح انتقال پساب شهر بندرعباس به 
منطقه ویژه خلیج فارس و طرح های ایستگاه های ۱۰۰ هزار و 
۳۰ هزار متر مکعبی اشاره کرد که امیدواریم در سال ۱۴۰۱ 
یک ایستگاه جدید گاز با ظرفیت ۵۰ هزار متر مکعب در روز 
به ظرفیت های موجود اضافه کنیم. ضمن اینکه سال گذشته 
منطقه ویژه خلیج فارس به خط هفتم سراسری گاز کشور وصل 
شد و یک انشعاب جدید دریافت کرد.خلج طهرانی اضافه کرد: 
علاوه بر این، اتفاقات مثبتی در زمینه زیرساخت برق در منطقه 
ویژه افتاده و قرار است با مشارکت منطقه ویژه و نیز برخی 
شرکت های فولادی در منطقه دو هزار مگاوات نیروگاه جدید 
افتتاح شود که البته این طرح در راستای تفاهم شرکت های 
بزرگ فولادی و معدنی با دولت جهت احداث ۱۰ هزار مگاوات 

نیروگاه برق خواهد بود.

رشد ۱۹۶ درصدی فروش فولاد زرند 
ایرانیان در سال مالی ۱۴۰۰

به گزارش جهان فولاد فروش شرکت فولاد زرند ایرانیان که یکی 
از شرکت های زیرمجموعه شرکت مادرتخصصی )هلدینگ( توسعه 
معادن و صنایع معدنی خاورمیانه )میدکو( است، در سال مالی 
۱۴۰۰ )دوره منتهی به ۳۰/۰۹/۱۴۰۰( با افزایش ۱۹۶ درصدی 

نسبت به سال قبل از آن به ۱۳۵,۹7۰,۵7۳ میلیون ریال رسید.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در سخنرانی 
زنــده و تلویزیونی در نخســتین روز از 
ســال ۱۴۰۱ ضمن تبریک عید نوروز و 
آغاز قرن جدید، در تبیین شــعار سال 
جدید، تنها راه دســتیابی به پیشرفت 
عادلانــه و حل مشــکل فقر را حرکت 
به ســمت اقتصاد دانش بنیان خواندند 
و در بخــش دیگری از سخنانشــان با 
اشــاره به مسائل جهانی در حال وقوع 
در افغانســتان، اوکرایــن و یمن تأکید 
کردند: همه این حوادث نشــان دهنده 
حقانیت و انتخاب درســت ملت ایران 

در مبارزه با استکبار است.
حضرت آیــت الله خامنه ای، آمیختگی 
عیــد ملی نوروز بــا ذکر نیایش و دعا و 
معنویــت را یکــی از ویژگی های نوروز 
ایرانی برشــمردند و گفتند: بهار، مظهر 
امید و پیام آور طراوت و رویش است که 
امسال به دلیل همراهی با نیمه شعبان 
که روز تولد امید بزرگ تاریخ و بشریت 

است، این امید مضاعف شده است.
رهبر انقلاب اســلامی با تأکید بر اینکه 
امید، منشأ همه حرکت ها و پیشرفت ها 
اســت، گفتند: کســانی که برای مردم 
سخن می گویند و یا مطلب می نویسند 
و یا پیام می فرســتند، هر چه می توانند 
در مردم امید ایجاد کنند زیرا امید عامل 

مهم پیشرفت است.
حضــرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به 
اینکه خداونــد متعال زمینه های امید 
را برای ملت ایران فراهم کرده اســت، 
خاطر نشــان کردند: بگذارید دشمنان 
از امیدواری ملت ایران به خشم بیایند.

ایشــان بعد از این مقدمــه وارد بحث 
اصلی خود شــدند و با اشاره به انتخاب 
عناوین اقتصادی در یک دهه گذشــته 
و همچنین شــعار سال ۱۴۰۱ گفتند: 
علت اینکه برای امسال نیز عنوان و شعار 
اقتصادی انتخاب شد، اهمیت محوری 
مســئله اقتصاد و همچنین چالش های 
اقتصادی در دهه نود اســت که رهایی 
از ایــن چالش ها نیازمند تدبیر، عمل و 

حرکت صحیح است.
حضرت آیــت الله خامنه ای با تأکید بر 
اینکه امروز مســئله اصلی مســئولان 
اجرایی و کســانی که در اداره کشــور 
دخیل هســتند، اقتصاد است، افزودند: 
البته رویکردهای مردمی جدیدی نیز به 
چشم می خورد که اگر به شکل مناسبی 
ادامه پیدا کند، دلگرم کننده است.رهبر 
انقلاب اســلامی با تأکید بر اینکه تنها 
راه رســیدن به رشد اقتصادی، حرکت 
به ســمت اقتصاد دانش بنیان اســت، 
افزودنــد: منظور از اقتصاد دانش بنیان، 
نــگاه علمی و فناورانه به تولید در همه 
عرصه ها اســت کــه نتیجه آن، کاهش 
هزینه های تولیــد، افزایش بهره وری، 
ارتقای کیفیت محصولات، رقابت پذیر 
شــدن تولیــدات در بازارهای جهانی و 
کاهش قیمت تمام شده محصولات در 

داخل خواهد بود.
رهبر انقلاب با تأکید بر این واقعیت که 
دستیابی به پیشرفت عادلانه در اقتصاد 
و حل مشــکل فقر فقط از مسیر تقویت 
تولیــد دانش بنیــان می گذرد، گفتند: 
تعــداد شــرکت های دانش بنیان باید 
افزایش یابد و این کار شــدنی و ممکن 
است.ایشــان با اشاره به فعالیت حدود 
۶7۰۰ شــرکت دانش بنیان در کشور 

گفتنــد: در ســال جدید برای پاســخ 
به نیازهای کشــور، تعداد شــرکتهای 
دانش بنیان باید دو برابر شود البته این 
موجب نشــود که عده ای، شرکت هایی 
را که واقعاً دانش بنیان نیســتند، با این 

عنوان، تأسیس و راه اندازی کنند.
حضــرت آیــت الله خامنه ای با اشــاره 
بــه عقب تر بــودن بعضی از بخش های 
تولید همچون کشاورزی از ویژگی های 
دانش بنیان افزودند: مسئله کشاورزی 
و دامداری بســیار مهم اســت و کشور 
باید در محصولات پایه غذایی همچون 
گندم، جو، ذرّت، خوراک دام و دانه های 
روغنــی به امنیــت کامل و خودکفایی 

لازم دست پیدا کند.
ایشان دستیابی به این هدف را با توجه به 
وســعت سرزمینی و فراوانی دشت های 
حاصلخیز در کشــور ممکن دانســتند 
و گفتند: متأســفانه بخش کشــاورزی 
جزو وابســته ترین بخش های کشور به 
واردات اســت که این وضع حتماً باید 
تعدیل شــود.رهبر انقلاب با اشــاره به 
اظهارات یکی از وزرای سابق کشاورزی 
مبنی بر مانع تراشــی ذی نفعان واردات 
و جلوگیــری از کاهش وابســتگی در 
کالاهای اساســی گفتند: مبارزه با این 
وابستگی به علت منافع زیاد برخی افراد 
و احتمالاً نفوذ و کارشکنی آنها در بعضی 
از دستگاهها و وزارتخانه ها دشوار است 
اما مسئولان باید همت کنند و این کار 

سخت را انجام دهند.
ایشان با تأکید بر لزوم حمایت مسئولان 
از شــرکت های دانش بنیــان از طریق 
خریــد محصــولات آنها یــا تخصیص 
امکانات، افزودند: تعداد شــرکت های 
دانش بنیان باید شــاخص پیشــرفت 
در هر بخش و شــاخصی برای ارزیابی 
مسئولان آن وزارتخانه و دستگاه باشد.

حضــرت آیت الله خامنــه ای، افزایش 
شــرکت های دانش بنیان را با توجه به 
امکانات کشــور بخصــوص مهمترین 
امکان و ســرمایه کشور یعنی »نیروی 
انســانی تحصیل کــرده« کاملًا ممکن 
خواندند و افزودند: بر اساس گزارش ها، 
درصد بالایی از عناصر تحصیل کرده در 
رشــته های غیر مرتبط با تحصیل خود 
مشــغول به کار هســتند، در حالی که 
می توان از همــت نیروهای متخصص 
و جــوان که بزرگ ترین ثروت کشــور 
هســتند، به نفع ثروتمند کردن کشور 

استفاده کرد.
ایشــان »اشــتغال آفرینی« را نیــز در 
گرو افزایش شــرکت های دانش بنیان 
دانســتند و گفتند: البته در این زمینه 

نباید دچار خطاهای گذشته شویم.
رهبر انقلاب در بیان یکی از این خطاها 

گفتنــد: در دولت های قبل، طرح های 
گوناگونــی برای افزایش تولید مطرح و 
تســهیلات بانکــی در اختیار افراد قرار 
داده شــد اما تقریباً همــه آن طرح ها 
ناموفق بود بنابراین پول پاشــی بدون 
ملاحظــه به جایی نمی رســد و کارها 

باید درست و با مطالعه انجام شود.
ایشــان بــا تأکیــد بر شــکل دادن به 
فعالیت هــای زنجیره ای شــرکت های 
دانش بنیــان، یــک ملاحظــه نیــز 
مطــرح کردند و گفتنــد: در اثر برخی 
تصمیم های اخیر ممکن است به بعضی 
از شــرکت های کوچک و متوسط ضربه 
وارد شود که دولت و بانکها نباید اجازه 

دهند چنین مشکلی ایجاد شود.
حضــرت آیت الله خامنــه ای در بخش 
دیگــری از سخنانشــان با یــادآوری 
تأکید ســال قبل خود در روز اول سال 
مبنــی بر پرهیز از »گــره زدن اقتصاد 
کشور به تحریم های آمریکا و بیان این 
حرف که تا تحریم اســت وضع همین 
است«، خاطرنشان کردند: خوشبختانه 
سیاست های جدید در کشور نشان داد 
می توان با وجود پا برجا بودن تحریم های 
آمریکا پیشــرفت کرد، تجارت خارجی 
را رونق داد، وارد قراردادهای منطقه ای 
شــد و در زمینه نفت و مســائل دیگر 
به دســتاوردهایی رسید.رهبر انقلاب 
اســلامی افزودند: البتــه به هیچ وجه 
نمی گویــم که بــه دنبال رفع تحریم ها 
نباشــید و کســانی که در این زمینه در 
حال تلاش هســتند، کار خود را دنبال 
کنند اما اســاس این است که کشور را 
به گونه ای اداره کنیم که تحریم ها نتواند 
ضربه اساســی و زیان بزرگی به اقتصاد 
بزند، بنابراین امســال هم همان توصیه 
را تکــرار می کنم که اقتصاد کشــور به 

تحریم گره زده نشود.
ایشــان در بیان یک توصیه تکمیلی، به 
افزایــش قیمت نفت و درآمدهای ارزی 
اشاره کردند و با طرح این سؤال که با این 
درآمدها چه می خواهید بکنید، گفتند: 
با این درآمدها دو گونه می توان برخورد 
کــرد یا می توان آنهــا را صرف افزایش 
واردات کــرد با این تصور که با این کار، 
رفاه و آسایش مردم بیشتر می شود. این 
کار اگرچــه ظاهر خوبی دارد اما باطن 
آن بســیار بــد و در واقــع ضایع کردن 

سرمایه های اساسی کشور است.
حضــرت آیت الله خامنه ای افزودند: راه 
دیگر که راه درســت و اساســی است، 
اســتفاده از درآمدهــای نفتــی برای 
ســاختن زیرساختهای کشور و محکم 
کردن بنیانها و ریشــه دار کردن اقتصاد 

است که این کار باید انجام شود.
رهبر انقلاب اســلامی در بخش دیگری 

از سخنانشان با اشاره به مسائل متعدد 
جهانی که اکنون در حال وقوع اســت و 
همه این موارد نیازمند تدبیر و حرکت 
و تصمیم و اقدام صحیح اســت، گفتند: 
هنگامــی کــه به قضایای جــاری دنیا 
نگریســته می شــود، حقانیت و صدق 
ملت ایران در مواجهه با جبهه استکبار 

بیش از همه روشن  می شود.
حضرت آیــت الله خامنه ای با تأکید بر 
اینکــه انتخــاب ملت ایــران در مقابل 
جبهه استکبار »ایستادگی، عدم تسلیم 
و وابســتگی، حفظ اســتقلال و تقویت 
درونی نظام و کشور« بود، خاطر نشان 
کردنــد: این تصمیم ها، ملی و درســت 
بودند.ایشــان با اشاره به قضایای کشور 
مظلوم و مســلمان افغانســتان و ظلم و 
نحــوه خروج آمریکایی هــا بعد از ۲۰ 
ســال ســتم و جنایت گفتند: قضایای 
اوکراین هم یک نمونه دیگر اســت که 
رئیس جمهور آن که به وســیله غربی ها 
بر سر کار آمده نیز خطاب به آنها لحن 
تنــدی را بــه کار می برد.رهبر انقلاب 
اســلامی همچنین با اشاره به قضایای 
یمن و بمباران هر روزه مردم مقاوم این 
کشــور و از طرف دیگر اقدام عربستان 
در گــردن زدن ۸۰ جــوان و نوجــوان 
خاطر نشــان کردند: همــه این قضایا 
نشــان دهنده ظلمــت حاکم بر دنیا و 
گرگ های خونخواری اســت که دنیا در 

دست آنها است.
حضرت آیت الله خامنه ای آشکار شدن 
نژادپرســتی غــرب را یکــی از زوایای 
قضایای اوکراین برشــمردند و گفتند: 
جــدا کردن سیاه پوســت ها از ســفید 
پوســت ها و پیاده کردن آنها از قطارها 
و یــا اظهار تأســف صریــح غربی ها در 
رسانه هایشــان از وقوع جنگ در اروپا 
به جای آنکه در خاورمیانه باشــد، نمونه 
هایی از نژادپرستی آشکار غرب است.

ایشان نمونه دیگر از دوگانگی در دنیای 
غرب را نحوه مواجهه با ظلم و ســتم در 
کشورها بیان کردند و افزودند: اگر ظلم 
در کشــورهای مطیع آنها اتفاق بیفتد، 
مطلقاً واکنشی نشان نمی دهند و با این 
همه ظلم و ســتم، ادعای حقوق بشری 
نیــز دارنــد و با این ادعــای دروغین از 
کشورهای مستقل باج خواهی می کنند.

حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: 
امروز یکی از رســواترین و فاحش ترین 
مقاطع تاریخ معاصر از ظلم و اســتکبار 
است و مردم دنیا نیز مستقیماً در حال 
نظــاره کردن این ظلم ها و دوگانگی ها 
هستند.ایشــان با تأکید بر اینکه ملت 
ایران در ســالهای متمادی، شــیوه کار 
خود را ارتقاء بخشــیده و در چارچوب 
جدیــت و منطــق پیش رفته اســت، 
افزودند: کشــور امروز بیش از هر زمان 
دیگــری نیازمند کار و تلاش و همدلی 
و هم افزایــی یعنی همدلی و هم افزایی 
میان ملــت، همدلی و هم افزایی میان 
مســئولان و همدلی و هم افزایی میان 

ملت و مسئولان است.
رهبر انقلاب اســلامی برخی تنازع های 
موجود را عمدتاً پوچ و برخاسته از هوای 
نفــس و بی تقوایی دانســتند و تأکید 
کردند: باید این مسائل را کنار گذاشت 
و در مسیر بسیج عمومی ملت ایران در 
راههای صلاح علمی، عملی، مقاومتی و 
خدمات اجتماعی خللی به وجود نیاورد.
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نشریه خبری تحلیلی

خبر

دیدار مجمع نمایندگان استان کرمان با 
مدیرعامل شرکت مس

به منظورهم افزایی بیشتر و پیگیری طرح های توسعه صنعت 
استاندار  همراه  به  کرمان  استان  نمایندگان  مجمع  مس، 
کرمان با دکتر علی رستمی مدیرعامل شرکت مس دیدار و 
گفت وگو کردند.در این دیدار مسائل و دغدغه های نمایندگان 
در خصوص پیشرفت و توسعه صنعت مس در استان کرمان 

 مطرح شده و با مدیرعامل شرکت مس تبادل نظر شد.
نشست حمایت  این  در  نمایندگان  گزارش،  این  اساس  بر 
همه جانبه خود از مدیرعامل شرکت مس و برنامه های توسعه 
صنعت مس در استان کرمان را اعلام کرده و تدوین و ارایه 
برنامه های اجرایی طرح های توسعه را از مهمترین دغدغه های 
خود برشمردند.همچنین در این دیدار دکتر علی زینی وند 
مس  شرکت  مدیریت  از  را  خود  حمایت  کرمان  استاندار 
خواستار سرعت بخشی  کرد.وی  اعلام  توسعه  برنامه های  و 
ایفای نقش موثرتر شرکت مس در  به طرح های توسعه و 

برنامه های فرهنگی و مسئولیت اجتماعی استان شد.
شتاب بخشی به طرح های توسعه و افزایش تولید مس، جبران 
عقب ماندگی توسعه صنعت مس، تدوین طرح جامع صنعت 
سبز مس و مدیریت مسایل زیست محیطی در توسعه، بورسی 
شدن شرکت های تابعه و استفاده از ظرفیت شرکت های دانش 
بنیان استان و افزایش بهره وری و اشتغال زایی در شرکت های 
زیرمجموعه، برنامه ریزی برای افزایش حمایت های فرهنگی،  
تکمیل اکتشافات در تمام استان کرمان، کمک به اکتشافات 
در سراسر کشور و توسعه متوازن در صنعت مس از مهمترین 

مسائل مطرح شده از سوی نمایندگان استان کرمان بود. 

متعهد به اجرای برنامه توسعه ۱٣ 
میلیون یورویی هستیم

مدیرعامل شرکت ملی مس با اشاره به روند توسعه ای صنعت 
مس در دهه گذشته، گفت: شرکت ملی صنایع مس ایران طی 
۱۰ سال گذشته با کاهش سرمایه گذاری مواجه بوده است و باید 

به  طور قطع عقب ماندگی غیرعمدی ایجادشده را جبران کنیم.
به گزارش جهان فولاد به نقل از روابط عمومی شرکت ملی 
با رئیس و اعضای  ایران، علی رستمی در دیدار  صنایع مس 
هیئت مدیره انجمن مس ایران که در محل شرکت ملی صنایع 
مس ایران برگزار شد، در خصوص توسعه صنعت مس عنوان 
کرد: باید بررسی کنیم که آیا صنعت مس ایران همپای رقبای 
خود  توسعه یافته است یا خیر؟ اگر توسعه یافته است، دلایل 
آن چه بوده و اگر هم توسعه نیافته است، موشکافی و علت آن را 
پیدا کنیم.وی با اشاره به اینکه کشور ما بر روی کمربند جهانی 
مس قرار گرفته است، افزود: ۱7 میلیارد تن مواد معدنی کشف  
شده مس داریم و با درنظر گرفتن معادن بخش خصوصی، در 
مجموع بالغ بر ۲۰ میلیارد تن ماده معدنی کشف شده در کشور 
داریم.مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران اضافه کرد: بر این 
اساس تا ۲۵۰ سال آینده، ماده معدنی داریم و دارای رتبه هفت 
دنیا در زمینه ماده معدنی کشف شده هستیم اما در تولید مس 

کاتد در جایگاه ۱۹ دنیا قرار داریم.
رستمی با اشاره به موفقیت برخی کشورها در زمینه افزایش 
زامبیا  و  کنگو  چون  کشورها  برخی  کرد:  اظهار  مس،  تولید 
زمینه  در  جنگ،  با  مواجهه  چون  مشکلاتی  وجود  علی رغم 
میزان تولید، از ما جلوتر هستند و باید بررسی کرد که چرا دچار 
عقبگرد در صنعت مس کشور شده ایم؟وی ضمن مقایسه روند 
پیشرفت صنعت مس با دیگر صنایع، تصریح کرد: در مقایسه 
صنعت مس با صنایعی مانند فولاد و آلومینیوم دریافتیم صنعت 

مس همپای سایر فلزات در ایران توسعه نداشته است.


